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У НЕДЈЕЉУ ПОЧИЊЕ 
ЉЕТНО РАЧУНАЊЕ 

ВРЕМЕНА

У ноћи између суботе и недјеље, 29. 
и 30. марта, почиње љетно рачунање 
времена. То значи да казаљке тре-
ба помјерити један сат унапријед, с 
02:00 h на 03:00 h.

У ПОРАСТУ БРОЈ 
ПРИЈАВЉЕНИХ 

ПРЕДУЗЕТНИЧКИХ 
РАДЊИ 

У Приједору је у прошлој години било 
регистровано 1.708 предузетничких 
радњи, што је повећање за 87 у односу 
на годину раније.

ЗАКЉУЧНО СА 2025. 
ГОДИНОМ, У ПРИЈЕДОРУ ЋЕ 
БИТИ УКУПНО 115 КАМЕРА 
ПОСТАВЉЕНИХ НА ПРЕКО 

100 ЛОКАЦИЈА

ПУШТЕН У РАД СИСТЕМ
ВИДЕО-НАДЗОРА
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Министар унутрашњих по-
слова РС Синиша Каран и 
градоначелник Приједора 
Слободан Јавор, у оквиру 
пројекта „Безбједни град“, 
пустили су у рад систем ви-
део-надзора који се налази 
у просторијама Полицијске 
управе Приједор. Министар 
Каран истакао је да се ради о 
изузетно значајном пројекту 
те да је безбједност у функ-
цији града. Како је речено, 
употребом видео-надзора, 
опште стање безбједности је 
на задовољавајућем нивоу 
са аспекта борбе против свих 
видова криминалитета, теро-
ризма и нарушавања јавног 
реда и мира. Каран је похва-
лио Полицијску управу При-
једор рекавши да је стање у 
овој локалној заједници „из-
узетно задовољавајуће“.
„Резултати у овој години су 
можда никад бољи, са свих 
аспеката. Није то заслуга 
само овог система, али и је-
сте. Снага овог система је 
превенција и мањи број из-
вршених кривичних дјела, 
лакша откривеност, посебно 
кад је ријеч о имовинским 
кривичним дјелима, тешким 
крађама, крађама, крађама 

аутомобила итд. У Приједо-
ру ћемо, заједно са локал-
ном заједницом, која је дала 
огроман допринос, даље 
развијати овај са још модер-
нијим системима“, изјавио је 
министар Каран.
Градоначелник Слободан Ја-
вор истакао је да га радује 
што је безбједносна ситуа-

ција у Приједору на веома 
високом нивоу.
„У нашем граду имамо 78 
камера постављених на 67 
локација. Овај пројекат је за-
вршен, а ми смо одмах кре-
нули у надоградњу и проши-
рење поменутог система за 
снимање видео-надзора за 
додатне 34 камере, које су у 

процедури. Дакле закључно 
са 2025. годином у нашем 
граду имаћемо укупно 115 
камера постављених на пре-
ко 100 локација. Град При-
једор је, закључно са 2024. 
годином, издвојио укупно 
413. 000 КМ, од тога је Вла-
да РС уложила 100.000 КМ. 
Када завршимо пројекат до-

градње овог система, укупна 
утрошена средства износиће 
587.000 КМ“, истакао је Ја-
вор.
Начелник Полицијске управе 
Приједор Драган Милојица 
рекао је да видео-надзор ко-
ристе у сваком безбједнос-
ном догађају, било да је то 
кривично дјело, прекршај, 
нарушавање јавног реда и 
мира или саобраћајна незго-
да.
„Видео-надзор нам пуно 
значи у смислу прикупљања 
свих чињеница и утврђивања 
стварног чињеничног стања, 
тако да вриједност овог сис-
тема највише осјете инспек-
тори који расвјетљавају та 
кривична дјела. Они постижу 
изузетне резултате на основу 
овог система“, рекао је Ми-
лојица. 
Сви начелници општина при-
једорске регије ушли су у 
пројекат „Безбједан град“. У 
Полицијској управи Приједор 
надају се да ће наредне го-
дине све локалне заједнице 
с подручја регије имати зао-
кружен систем видео-надзо-
ра који, како је речено, има 
великог удјела у побољшању 
стања безбједности.

Текст:  Тања Мандић

Маја Драгојевић Стојић, до-
скорашњи посланик у Народ-
ној скупштини РС,  напустила 
је СДС, поднијела оставку на 
све функције које је до сада 
обављала унутар Странке и 
прешла у ПДП Драшка Ста-
нивуковића. На мјесто пот-
предсједнице ПДП-а изабра-
на је на 7. сједници Главног 
одбора ове странке која је 
одржана у Приједору. Пору-
чила је како њен курс остаје 
исти- пут истине, правде и 
бескомпромисне борбе за 
бољи систем. 
“Прелазак у другу странку 

није политички маневар, већ 
прилика да се још посвеће-
није борим за идеале који су 
ми увијек били на првом мје-
сту - правду, напредак, по-
штење и борбу против кри-
минала и корупције. Ово није 
промјена политичког табора, 
већ логистички и тактички 
потез како бих што боље 
заступала жеље и потребе 
својих гласача. Они који ме 
познају знају -  све остаје 
исто! Мој рад, моји циљеви, 
моји гласачи, моја борба. 
Ово је корак напријед, прег-
руписавање и јачање пози-
ције да испуним очекивања 
11.000 људи који су ми дали 

повјерење. То нису само чла-
нови једне странке, већ наши 
суграђани који дијеле исте 
вриједности и сањају исти 
сан о бољем друштву и пра-
веднијој држави. Моја борба 
никада није била за функ-
цију, већ за правду, поштење 
и људе”, написала је на свом 
фејсбук профилу Драгојевић 
Стојићева.
Додала је да је након много 
размишљања, разговора и 
консултација са људима који 
су јој дали повјерење, до-
нијела одлуку да политичку 
борбу настави у ПДП-у. Иста-
кла је да одлука није доне-
сена олако, нити из личних 
интереса, већ из увјерења. 
Доскорашњим колегама из 
СДС-а поручила је да остаје 
отворена за сарадњу. У та-
бору СДС-а не само да не 
желе сарадњу са Драгојевић 

Стојићевом већ очекују да 
покаже, како су навели, по-
литички морал и врати ман-
дат СДС-у.
“Враћањем мандата Маја 
Драгојевић Стојић показала 
би да се идеолошки разишла 
са СДС-ом и да њен прела-
зак у ПДП није политичка ко-
рупција, против које се, како 
кажу она и Станивуковић, 
јавно залажу. Сваки прелет 
и крађа мандата, било да се 
дешава у СНСД-у или ПДП-
у, представљају брутално 
кршење воље бирача”, навео 
је на друштвеним мрежама 
предједник СДС-а Милан 

Миличевић.
Он је оштро критиковао и 
Драшка Станивуковића, но-
вог предсједника ПДП-а, 
оцијенивши да његови поте-
зи представљају наставак ло-
ших политичких пракси. 
“То нас води ка редефини-
сању односа нас у СДС-у, 
према ПДП-у и Драшку Ста-
нивуковићу. Предсједништво 
је усвојило одлуку да нико ко 
напусти странку неће моћи 
обављати функције у име 
будућих коалиција у којима 
је СДС до сада учествовао. 
Прелетачи вођени личним 
интересима никоме нису до-
нијели срећу и увијек заврше 
презрени од бирача. Ко јед-
ном изда, издаће опет”, изја-
вио је Миличевић.
 Одговарајући на прозив-
ке од стране доскорашњег 
шефа, Драгојевић Стојићева 

је изјавила да мандат припа-
да народу, а не странци.
“Мој мандат народног посла-
ника припада, по снази зако-
на и образа, мени и мојим 
гласачима. Не СДС-у, нити 

било 
к о ј о ј 
другој стран-
ци. Мандат могу вратити 
само ономе од кога сам га и 
добила, народу који је гла-
сао за мене”, поручила је 
новоизабрана потпредсјед-
ница ПДП-а Маја Драгојевић 
Стојић.
Остаје да се види како ће се 
у наредном периоду одвија-

ти ситуација унутар коали-
ционих партнера и колико 
ће “преотимање” посланика 
нарушити односе ПДП-а и 
СДС-а.

ЗВАНИЧНО ПУШТЕН У РАД 
СИСТЕМ ВИДЕО-НАДЗОРА

Полицијска 
управа 

Приједор

Маја Драгојевић Стојић 
промијенила страначки дрес

КОЛИКО ЈЕ ОСЛАБЉЕН СДС ИЛИ ПОЈАЧАН ПДП? 

ПОРУКУ УЗНЕМИРУЈУЋЕГ САДРЖАЈА 
ИСТРАЖУЈЕ ПОЛИЦИЈА

 
Полицијској управи Приједор лице чији су иниција-
ли М.Д.С. пријавило је поруку узнемирујућег садржаја 
коју је добило путем “месинџера” од познате особе. О 
овом случају обавијештен је тужилац Окружног јавног 
тужилаштва Приједор. Према незваничним информа-
цијама, поруку је пријавила Маја Драгојевић Стојић, 
посланик у Народној скупштини Републике Српске. 

Маја Драгојевић Стојић и Драшко Станивуковић

Милан Миличевић: сваки 
прелет и крађа брутално 

кршење воље  бирача
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Окружни суд у Приједору 
оснивањем је преузео у над-
лежност хиљаду предмета од 
до тада надлежног Окружног 
привредног суда у Бања-
луци, међу којима је било 
предмета у којима судски 
поступци трају и по 12 годи-
на, а данас, за непуних осам 
година рада, старосна струк-
тура неријешених предмета 
веома је задовољавајућа, 
будући да су свега 24 пред-
мета старија од пет година, 
изјавила је предсједник овог 
суда Дијана Мазалић Новић, 
преноси Срна. Она је наве-
ла да је у 2024. години при-
лив већи за 303 предмета 
него у 2023. години, а да је 
и број ријешених предмета 
у 2024. години већи за 181 
него у претходној години.  
“Од 409 предмета, с колико 
смо почели ову годину, само 
24 су иницирана прије 2020. 
године, што је фантастичан 
резултат. То је показатељ 
да је дошло до побољшања 
ефикасности суда, поготово 
када се има у виду чиње-
ница да је дужина трајања 
поступка знатно смањена”, 
рекла је Новићева Срни.  
Она је нагласила да је дужи-
на трајања парничних по-
ступака са 263 дана у 2023. 
години смањена на 210 дана 
у 2024. години, а један од 
стратешких циљева суда је-
сте приближити се потпуној 
ажурности, односно да се 
процесне радње предузи-
мају у законском року, који 
у парничним предметима 
износи 180 дана, што би се 
могло достићи већ у овој 
години на парничном ре-
ферату, који уједно има и 
фантастичну ажурност бу-
дући да је само један пред-
мет инициран 2022. годи-
не, два 2023. године, а 
сви остали 2024. године.  
“Што се тиче колектив-
не норме, од оснивања 
суда увијек смо оства-
ривали више од 100 од-
сто. Чак и у 2020. години, 
када се због ванредних 
околности у пандемији 
вируса корона није 
ни оцјењивао рад 
судија, ми смо има-
ли 99,7 одсто, а нај-
виши проценат био је 
137,09 у 2021. години”, 
истакла је Новићева.  

Према њеним ријечима, у 
периоду од 2019. до 2024. го-
дине квалитет рада суда, који 
се мјери бројем потврђених, 
преиначених и укинутих од-
лука, кретао се од 87 до 95 
одсто, а реализација плана 
рјешавања предмета од 81 
до 88 одсто, гдје треба имати 
у виду да од оснивања суда 
2017. године до данас није 
попуњена систематизација у 
погледу потребног броја су-
дија и да све вријеме ради 
троје умјесто пет судија, а у 
овој години се очекује име-
новање четвртог судије.  
“Била сам у специфичној си-
туацији када сам први пут 
именована за предсједника 
овог суда 2017. године. Ни-
смо имали ништа од ма-
теријално-кадровских 
услова за рад суда - 
нити пословни про-
стор, нити опрему 
за рад суда, као ни 
запослене админи-
стративне радни-
ке. Осим мене, 
именоване су-
дије нису има-
ле искуства 
у привред-
ним спо-
р о в и м а 
или нису 
имале су-
д и ј с к о г 
искуст-
в а 

уопште. Ми смо дословно по-
чели од нуле, били подстана-
ри у пет канцеларија, а данас 
имамо врхунске материјалне 
услове за рад какве мало који 
суд у Републици Српској има. 
Издвојићу само простор за 
архиву од 80 метара квадрат-
них, а то је проблем с којим 
се већина судова бори”, 
појаснила је Новићева.  
Она је најавила да ће се 
овај суд још више отвара-
ти ка јавности, јер је један 
од стратешких циљева већа 
транспарентност у раду, те 
да се стога ради на стал-
ном ажурирању и додат-
ним објавама на веб-сајту.  
“Ових дана смо почели да 

објављује-
мо суд-

с к е 
од -

луке, а прописано је да се 
објављују анонимизиране 
одлуке у парничним пред-
метима од јавног интереса, 
предметима стечаја, пред-
метима који се односе на 
дискриминацију, заштиту 
животне средине, аутор-
ских права, заштиту инте-
лектуалне својине, заштиту 
потрошача, приватизацију, 
привредне спорове са ино-
страним елементом, спо-
рове о имовини Републике 
Српске, као и у споровима 
гдје се заузимају правни ста-
вови и рјешавају правне 
ситуације које могу бити 
интересантне и другим субјек-
тима”, рекла је Новићева.  
Она је најавила да ће и 
свака продаја некретни-
на бити објављивана на 
веб-сајту, поред обавезног 
објављивања на огласној 
табли суда, те да ће на тај 
начин информације бити 
доступне широј јавности.  
“Започели смо и активност 
ликвидације по службеној 

дужности. Међу више од 
3.000 пословних субјеката 
уписаних у судски регистар 
пословних субјеката овог 
суда, процјена је, на осно-
ву искуства других при-

вредних судова, да је око 
1.000 оних који нису ускла-

дили своје пословање и 
облик организовања са 

Законом о привред-
ним друштвима 

и који ће, након 
с п р о в е д е н о г 
поступка лик-
видације по 
с л у ж б е н о ј 
д у ж н о с т и 
бити бриса-

ни из ре-
гистра по-
словних 
с у б ј е -

к а т а . 
С п и -

с а к 

брисаних привредних субје-
ката, по свим основама, биће 
такође доступан и редовно 
ажуриран на нашој веб-стра-
ници”, додала је Новићева.  
Она је подсјетила на то да су 
привредни судови примар-
но и основани да се повећа 
ефикасност и убрзају поступ-
ци у привредним споровима, 
јер су то поступци велике 
вриједности, често вишеми-
лионске, што положај судије 
у привредним судовима 
чини тежим и одговорнијим.  
“Различит је положај судија 
и код нас, па сам као судија 
Основног суда у Приједору 
имала и по 1.000 отворених 
предмета у раду, док су коле-
ге у мањим судовима у исто 
вријеме имали по 250. А онда 
сам на једном студијском пу-
товању у Шведској од тамо-
шњег судије сазнала да има 
у раду девет предмета. Тај су-
дија нема ни прописану нор-
му јер ће свакако све уради-
ти у прописаним роковима, 
а ми, на примјер, на парнич-
ном реферату имамо норму 
16 предмета у меритуму мје-
сечно”, навела је Новићева.  
Она је додала да је перцеп-
ција јавности о судијама 
да су то запосленици који 
имају велике плате и ог-
ромна овлаштења, а да се 
пренебрегава чињеница 
колико одговорности и те-
рета носе, посебно у малим 
судовима гдје нема подје-
ле по рефератима него сви 
раде на свим рефератима.  
“То је јако тешко и велики 
је изазов у том смислу по-
стићи квалитет. Уопште, по-
сао судије је тежак, јер тражи 
усредсређеност и посвеће-
ност, и носи велику одговор-
ност. Али је уједно, по лич-
ном мишљењу, и јако лијеп, 
јер је креативан и захтијева 
висок степен логичког раз-
мишљања, јер ниједан закон 
није тако савршен да може 
дати одговор на сваку прав-
ну ситуацију. Увијек тврдим 
да је посао судије врхунски 
посао у правној струци, као 

и да је свака пресуда мало 
ауторско дјело”, закљу-

чила је предсјед-
ник Суда Дијана 

Мазалић Но-
вић.

ОД ПРЕДМЕТА СТАРИХ И ПО 12 ОД ПРЕДМЕТА СТАРИХ И ПО 12 
ГОДИНА ДО ПУНЕ АЖУРНОСТИГОДИНА ДО ПУНЕ АЖУРНОСТИ

Дијана Мазалић 

Новић,

предсједник 

Окружног 

привредног суда 

Приједор



Гoрдaнa Вилa, дирeктoр Нaрoднe библиoтeкe “Ћирилo и Meтoдиje” 

28. март 2025. www.kozarski.com4. ИНТЕРВЈУ

Текст:  Зоран Совиљ

• Када сумирате прошлу го-
дину, шта је све урађено и 
да ли су испуњени зацртани 
планови? 
- Иза нас је изузетно садр-
жајна, програмски богата 
година. Током 2024. године, 
у организацији ЈУ Народна 
библиотека „Ћирило и Ме-
тодије“  одржана су чак 103 
догађаја, од чега 20 књижев-
них промоција. Остало су 
биле радионице, изложбе, 
организоване групне посје-
те, уличне и друге акције, као 
и учешће у свим  градским 
манифестацијама и слично. 
Код нас су гостовали бројни 
завичајни писци и позната 
књижевна имена из региона. 
Оформили смо и „Стрипоте-
ку“, уз бројне старе и нове 
стрипове за све генерације. 
Прошле године Приједор је 
први пут био домаћин Струч-
ног скупа библиотекара, у ор-
ганизацији  Друштва библи-
отекара Републике Српске, 
а уз подршку Министарства 
просвјете и културе Републи-

ке Српске и Града Приједо-
ра. Остварили смо све што је 
било предвиђено годишњим 
планом и програмом рада, 
па чак и премашили плани-
рано, на шта смо посебно по-
носни. 
• Колико је култура у дана-
шњем времену пребрзог 
живота и размишљања о 
егзистенцији важна као на-
доградња друштвеног систе-
ма, али и сваког појединца?
- Без установа културе и 
културних догађаја, нема 
интелектуалног и духовног  
напретка ниједног друшт-
ва. Свака врста умјетности 
инспирише, опушта и пружа 
човјеку испуњење које не 
може пронаћи у другим сфе-
рама друштвеног живота. Из 
тог разлога, сматрам да смо 
без умјетности и културних 
активности душевно празни, 
јер на крају дана, након свих 
животних обавеза, сви тра-
жимо предах у нечему што 
нас опушта и што истински 
волимо. И онда нас умјет-
ност, поготово књижевност, 
потпуно занесе и врати пра-

вим вриједностима и самима 
себи. Ја мислим да се тако  
уносе позитивне промјене у 
живот и појединца и друштва 

у цјелини. То не може да се 
купи, тај осјећај. 
• Шта је у културолошком, 
али и васпитном и образов-
ном смислу идеја водиља 
Народне библиотеке „Ћири-
ло и Методије“?
- Наша идеја водиља је „Жи-
вот је љепши уз књиге“, а 

мото наше установе је „Буди 
увијек културан и у томе упо-
ран“. То дјеца читају када 
уђу у нашу установу и с том 

реченицом живе, она им се 
урезује у свијест, а то смо и 
жељели. Једноставно рече-
но, циљ је да будемо бољи 
људи. Све друго онда дође на 
своје. А од дјеце се почиње. 
• У оквиру Библиотеке је и 
Градска читаоница. Често 
можемо чути оцјене да све 
мање људи чита књиге. Ка-
ква су Ваша искуства и ко-
лико у овом времену свака-
квих изазова Приједорчани 
читају, поготово млади?
- Прошлу годину завршили 
смо са око 1.600 чланова и 
имали смо 26.000 посјета, 
што је за 5.000 посјета више 
него 2023. године. Значајно 
обнављамо књижни фонд, 
слушамо жеље наших чита-
лаца и пратимо издавачке 
куће. Према нашој статисти-
ци, Приједорчани много чи-
тају. Када је ријеч о Градској 
читаоници, она је свакоднев-
но изузетно добро посјеће-
на. Најчешћи посјетиоци 

су пензионери и студенти. 
Пензионери ту воле доћи и 
прочитати дневну и седмич-
ну штампу, а студенти имају 

све услове за учење. У нашој 
Градској читаоници одржа-
вају се и књижевне промо-
ције и остали догађаји. 
• Друштвене мреже преузи-
мају много тога када су у пи-
тању медији, култура, обра-
зовање, политика и друге 
области приватног и јавног 
живота. Шта мислите коли-
ко је тиме из нашег живота 
потиснута књига као мајка 
знања, образовања и саз-
ријевања?
- Тешко се у данашње врије-
ме такмичити с брзим на-
претком технологије и 
интернетом, али можемо по-
кушавати. То и радимо, тру-
димо се осавременити наш 
рад, у складу с финансијским 
могућностима и наша жеља 
је увођење дигиталних фор-
ми у рад наше установе. 
Ипак, то је изузетно велики 
корак, али вјерујем да ћемо 
ускоро радити на значајно 
савременији начин. Лично 

Нaрoднa библиoтeкa “Ћирилo и Meтoдиje” дeцeниjaмa имa вaжну улoгу у крeирaњу и рaзвиjaњу 
културнoг живoтa и друштвeнe нaдгрaдњe у Приjeдoру. Рaди вишe oд сeдaм дeцeниja и дaлa je 
нeмjeрљив дoпринoс културнoм и интeлeктуaлнoм рaзвojу и сaзриjeвaњу мнoгих Приjeдoрчaнa. 
У дaнaшњe мoдeрнo дoбa, друштвeнe мрeжe миjeњajу мнoгo тoгa у мeдиjимa, oбрaзoвaњу и 
култури свaкoг пojeдинцa и свaкoг друштвa у цjeлини. У тaквoм “путoвaњу” ни читaњe књигa 
кoje сe држe у рукaмa ниje истo кao нeкaд. Књигу joш увиjeк вoлe мнoги Приjeдoрчaни, a зa 
рaдoст je и пoдaтaк дa je мeђу њимa мнoгo млaдих. Грaдскa читaoницa je oaзa мирa зa свe 
oнe кojи жeлe нeштo дa прoчитajу, oд днeвнe штaмпe дo рaзнoврснe литeрaтурe. O тoмe 
кoликo je вaжнa културнa нaдoгрaдњa пojeдинцa и друштвa и кaквa je будућнoст 
“књигe у руци” и сaмe библиoтeкe у изaзoвимa и прoмjeнaмa кoje дoнoси убрзaнa 
мoдeрнизaциja, зa “Кoзaрски вjeсник” гoвoри дирeктoр Библиoтeкe Гoрдaнa Вилa.

БУДИ УВИJEК 
КУЛTУРAН 
И У TOME УПOРAН

Скуп Друштва библиотекара у Приједору

Дјечије радионице
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сматрам да књигу никада 
неће моћи замијенити нијед-
на интернет страница, нити 
верзије скраћених лектира, 
а то потврђује и наше бројно 
чланство.
• Борислав Пекић је рекао 
да је „у књизи све што човјек 
јесте“. Каква је, по Вама, суд-
бина књиге и писане ријечи, 
с обзиром на нова техно-
лошка достигнућа која убр-
зано долазе?
- Свјетска индустрија забаве 
и антикултуре данас заузима 
значајно мјесто и привлачи 
велику пажњу. Међутим, и 
поред напретка технологије, 
према мом мишљењу, књига 
и културно наслијеђе имају 
своје мјесто у данашњем 
друштву, јер су незамјењи-
ви. Култура је стање свијести 
и ствар васпитања и образо-
вања. Књиге ће у будућности 
и код нас имати дигиталне 
форме присутне у пракси, 
али сматрам да изворно дје-
ло, у аутентичном облику, ни-
када неће моћи имати конку-
ренцију и да треба радити на 
промоцији и очувању тради-
ционалне форме. 
• Који су планови и приори-
тети Библиотеке у 2025. го-
дини?    
- У овој години имамо мно-
го планова. На првом мјесту 
увијек је допуњавање и об-
нова библиотечког фонда, 
као и организација промо-
ција дјела завичајних писаца, 
али и дјела познатих књи-
жевника из региона. Значај-
ни дио наших активности 
усмјерен је на рад с дјецом и 
бројне радионице, а органи-
зујемо и изложбе и учествује-
мо у свим градским манифе-
стацијама. Трудићемо се и 
ове године да у организацији 
рада и догађаја одемо корак 
даље. 
• Има ли изгледа да Библи-
отека више не буде подста-
нар у Музеју Козаре већ да 
добије властити простор ?
- Наша установа је прије 
двије године обиљежила ју-
билеј - 60 година рада под 
окриљем локалне заједни-
це, иако је у различитим ор-
ганизационим структурама 
радила и много раније, више 
од једног вијека. Највећи 
проблем наше установе је 
недостатак простора, јер смо 
од 1987. године подстанари 
Града Приједора и простор 
дијелимо с Музејом Козаре. 
Имали смо током претходног 
периода бројне разговоре на 
тему рјешавања овог питања 
с надлежним институцијама. 
Град Приједор има слуха, али 
ово је заиста велики пројекат, 
за који је неопходно издвоји-
ти значајна средства како би 
се једном заувијек ријешио 
проблем, уз испуњавање 
свих неопходних стандарда 
који се тичу установе матич-
ног типа, као што је наша. Вје-
рујем да ће у скорије вријеме 
и ово питање бити прво на 
листи приоритета. 

Текст:  Гордана Каурин

Огромна потражња за ста-
новима довела је до експан-
зије станоградње у Прије-
дору. Према статистичким 
подацима, цијене по ква-
драту порасле су за око 15 
одсто у поређењу са истим 
периодом прошле године. 
„Од локације зависи и сама 
цијена, јер је већа и рента, 
уређење и комунална из-
двајања према њима, тако 
да у самом центру града 
цијена по квадратном метру 
износи око 3.000 КМ с ура-
чунатим ПДВ-ом, док 
је на удаљености 
од око киломе-
тар од центра 
цијена од 
2 . 5 0 0 
д о 
2.700 
КМ. Такви станови 
у овом периоду 
брзо нађу своје 
купце. Што се тиче 
просјечне ције-
не, она је за сада 
пр илагодљива, 
јер поскупљења 
на самом тржиш-
ту грађевинског 
материјала, као 
и поскупљења 
обавеза према 
радницима, усло-
вљавају и пораст 
цијене квадрат-
ног метра“, истиче 
Драган Грубан, из-
вршни директор 
једне приједорске 
агенције за не-
кретнине.
Тренутно је у При-
једору у изградњи 
12 пројеката, а 
нови се најављују. 

Најпопуларније су локације 
у самом центру града, где 
се граде зграде са до 30 
стамбених јединица, јер по 
регулационом плану већа 
спратност није дозвољена. 
Просјечне квадратуре ста-
нова у изградњи су од 35 
до 65 метара квадратних, 
изузев оних на вишим спра-
товима, чија се величина 
п р и л а - гођава жеља-
ма куп- ца. Грађани 
При- ј е д о р а 

с м а -

трају да су цијене превисо-
ке и да нису прихватљиве за 
људе с просјечним при-
мањима. Многи 
од њих, како 
кажу, не 
м о г у 
с е б и 
при-

у ш -
тити ку-
повину ни 
нове ни половне 
некретнине. Што се 
тиче цијена полов-
них станова, и оне су 
у порасту, па ренови-
ран стан по квадрату 
кошта од 1.600 КМ па 
навише. Потражња 
је и за гарсоњерама. 
Скочиле су и цијене 
кирија. 
„Што се тиче кирија, 
оне су се већ устаби-
лиле у овом периоду, 
гдје просјечна цијена 
закупнине за један 
мањи стан може бити 
350 КМ, док веће 
квадратуре, преко 
50-60 квадрата, ком-
плетно опремљен 
стан може коштати 

око 500 КМ мјесечно, закуп 
плус режије“, 

каже Грубан.
Активна потражња за ста-
новима доводи до тога да 
се скоро увијек тражи стан 
више. У Приједору сваки 
мјесец креће изградња јед-
ног објекта с 20 станова. 
Док је на годишњем нивоу 
раније грађено 60 станова, 
сада се изгради и до 160. 
Купци станова су углавном 
људи из дијаспоре и они 
који улагање у некретнине 
сматрају сигурнијим видом 
штедње. У времену инфла-
ције, стручњаци сматрају 
да је најсигурније улагање 
у некретнине, те тврде да 
је овакво стање на тржишту 
некретнина очекивано.

Станови 
никад 

скупљи, а 
потражња 
огромна

ЕКСПАНЗИЈА ЕКСПАНЗИЈА 
СТАНОГРАДЊЕ СТАНОГРАДЊЕ 
У ПРИЈЕДОРУУ ПРИЈЕДОРУ

НАЈСКУПЉИ 
СТАН У СРПСКОЈ 

КОШТАО 1.229.030 КМ

Цијена најскупљег прометованог стана у 
Републици Српској у 2024. години износила је 

1.229.030 КМ и налази се на Јахорини, 
површине 130 метара квадратних, са-
општено је из Републичке управе за ге-
одетске и имовинско-правне послове /
РУГИПП/. Према подацима из купопро-
дајних уговора који су били предмет 
уписа права власништва у подручним 
јединицама и канцеларијама РУГИПП-
а, највиша цијена стана по метру ква-
дратном у Републици Српској износи 
10.315,50 КМ по метру квадратном и 
евидентирана је на Јахорини. У саоп-
штењу се наводи да цијена најскупље 
прометоване куће у Републици Српској 
износи 950.000 КМ и евидентирана је 
у Градишци, корисна површина куће 
износи 1.000 метара квадратних, а по-
вршина земљишта уз објекат је 2.002 
метара квадратних и налази се у објек-
ту изграђеном 2001. године, преноси 
Срна. Цијена најскупљег прометованог 
пољопривредног земљишта евиденти-
рана је у Приједору, а износи 234.699 
КМ за површину земљишта од 120.000 
метара квадратних. 

Драган Грубан: 
у порасту и цијена 
половних станова
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Текст:  Гордана Каурин

У Приједору је у прошлој 
години било регистрова-
но 1.708 предузетничких 
радњи, што је повећање за 
87 у односу на годину ра-
није, подаци су градског 
Одјељења за привреду и 
предузетништво.
„Имамо и пораст броја за-
послених. Према подаци-
ма којима располажемо, 
запослених је 15.145, што 
је повећање за 90 у односу 
на 2023. годину. Имамо по-
већање извоза за 3,8 проце-
ната и то су све 
показатељи 
који го-
воре да 
је про-
т е к л а 
година 
б и л а 
успјеш-
на и 
да смо 
и м а л и 
раст при-
вреде. Ове 
године очекује-
мо низ изазова, али Град је 
припремио сет активности и 
мјера за подршку привред-
ницима кроз разне манифе-
стације, подстицаје и мјере 

подршке“, наводи 
Раде Росић, вршилац 

дужности начелника град-
ског Одјељења за привреду и 
предузетништво.
Предузетници предвиђају 
да ће ова година бити иза-
зовна и тежа од претходних. 

Због актуелне политичке си-
туације, доста је отказивања 
раније уговорених аранжма-
на, а страхује се да би и број 
грађана из дијаспоре могао 
бити мањи.
„Они мисле да је стање мно-
го лошије него што јесте. Чим 

осјете неку несигур-
ност, одмах отказују до-
ласке, а генерално у малој 
привреди све и једна бранша 
осјети долазак дијаспоре. 
Ми без њих тешко можемо 
опстати. Комора има доста 
активности. Успјели смо ове 

године да добијемо ‘Годину 
привреде и предузетништва’ 
у Приједору и очекујемо до-
ста од тога“, каже Горан Да-
кић, предсједник Скупштине 
Коморе самосталних преду-
зетника.
У сарадњи са Градском упра-
вом и Развојном агенцијом 
„ПРЕДА“ у КСП планирају 
разне активности као што су 
Сајам привреде у септембру, 
како би се што више олак-
шало пословање, поготово 
малим привредницима и 
занатлијама. Подржаће раз-

вој старих заната 
и направити 

с а р а д њ у 
са прије-

дорским 
школ а -
ма. У 
п р в а 
д в а 
мјесе -
ца ове 

године, 
з а б и љ е -

жен је 
благи пораст 

занатско-преду-
зетничких радњи, па су оче-
кивања да ће и ова година 
бити позитивна као и прет-
ходна.

Текст:  Зоран Совиљ

Прије 20 година, Пољопри-
вредно-прехрамбена школа 
покренула је пластеничку 
производњу поврћа у окви-
ру практичне наставе. Упор-
ним радом, ова образовна 
установа својим ученицима 
омогућила је квалитетну пра-
ксу, а произвођачима поврћа 
квалитетан расад. У овој шко-
ли истичу да је у питању рас-
ад раног поврћа и да је поче-
ла продаја. 
“То су, прије свега, папри-
ка, парадајз, краставац, 
патлиџан, купус, диња, лу-
беница. Почињемо прво са 
пластеничком производњом. 
Ових дана већ је кренула 

продаја, а тамо од средине 
априла иде продаја за отво-
рено. Ово су високородни 
хибриди, врло укусни, стони, 
за домаћинство и њих карак-
терише родност, отпорност 
на болести, на сушу, изузет-
но висок принос  и раностас-
ност”, каже Јованка Дражић, 
професор практичне наставе 
и стручних предмета.
Ученици агротехничког смје-
ра кажу да им је пластеничка 
производња у оквиру Школе 
најквалитетнији вид практич-
не наставе. Сара Брезичанин 
из Буснова, ученица првог 
разреда, каже да је прона-
шла себе у овом занимању. 
“Одлучила сам се за ову шко-
лу зато што се моји родитељи 

баве  пољопривредом. Ја им 
помажем, а кроз школовање 
ћу много више научити. Пла-
нирам на факултет како бих 
усавршила знање за овај по-
сао”, каже Сара. 
И Данијел Кесић је из поро-
дице која се бави пластенич-
ком производњом поврћа. 
Истиче да воли тај посао и да 
у свему помаже родитељи-
ма. У мају ће завршити четво-
рогодишње средњошколско 
образовање и са дипломом 
агротехничара, како каже, 
кренути на даље усаврша-
вање. 
“Доста тога сам научио током 
школовања. Имамо одличну 
праксу, одличне професоре, 
и то ће ми доста помоћи у 

даљем раду и образовању. 
Планирам да се даље шко-
лујем и наставим да се бавим 
пољопривредом код куће”, 
категоричан је Данијел. 

С обзиром да Пољопривред-
но-прехрамбена школа пра-
ктичну наставу у пластеници-
ма организује за све разреде 
агропроизвођача и агротех-
ничара, уколико су довољно 
заинтересовани, ученици 
могу много тога научити и 
касније примјењивати ако 
одлуче да им пластеничка 
производња буде бизнис и 
егзистенција. 
“Нама је основни циљ об-
ука наших ученика за произ-
водњу расада, јер је произ-
водња расада, да кажемо, 
бизнис. Многи од њих кад за-
врше школу, самостално на-
стављају или неки већ раде 
производњу расада. Овдје су 
ученици од првог до четвртог 

разреда, четворогодишњи 
агротехничар и трогодишњи 
агропроизвођач. То је око 
100 ученика на пракси свих 
пет дана. И све што види-
те овдје, они су урадили: од 
припреме пластеника, сјет-
ве поврћа, пикирања, мјера 
његе. Сад почињемо и с про-
дајом. Све ради наши ђаци”, 
истиче Дражићева. 
У Пољопривредно-прех-
рамбеној школи кажу да ће 
цијене расада остати непро-
мијењене, наглашавајући да 
циљ није велика зарада већ 
квалитетна обука ученика и 
омогућавање произвођачи-
ма да повољно купе квали-
тетан расад поврћа. У Шко-
ли истичу да се највећи дио 
зараде од продаје расада 
враћа у производни ланац и 
обуку ученика, а један дио се 
усмјерава за излете, екскур-
зије и помоћ ученицима сла-
бијег материјалног стања.

У ПОРАСТУ БРОЈ 
ПРИЈАВЉЕНИХ 

ПРЕДУЗЕТНИЧКИХ РАДЊИ 
Горан Дакић: 

Година привреде и 
предузетништва

Раде Росић: 
- Очекујемо низ изазова

Пољопривредно-прехрамбена школа Приједор

ПОЧЕЛА ПРОДАЈА РАСАДА 
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Текст:  Рената Ш. Новаковић

Поводом обиљежавања четвртог 
априла, Дана полиције РС, Поли-
цијска управа Приједор организује 
петодневну акцију добровољног 
даривања крви. Полицијски служ-
беници истичу да их највише мо-
тивишу осјећај хуманости и жеља 
да помогну онима којима је по-
моћ најпотребнија. Драгану Трива-
новићу ово је 27. пут да даје крв. 
“Поред редовних активности које 
обавља Министарство унутрашњих 
послова, ова акција представља ху-
мани допринос, који показује да 
полицијски посао, осим својих стан-
дардних задатака, укључује и еле-

мент хуманости. Свака доза крви коју 
неко од нас дарује, може спасити 
нечији живот”, рекао је Тривановић. 
Из Полицијске управе Приједор 
истичу да се редовно одазива ве-
лики број полицијских службеника.  
“Одазвало се око 55 припадника По-
лицијске управе Приједор, који ће 
добровољно даровати крв”, изјавила 
је Звездана Алендаревић, портпарол 
ПУ Приједор.
Акција је почела у понедјељак и траје 
до петка, 28. марта. У оквиру обиље-
жавања Дана полиције, Полицијска 
управа Приједор организоваће број-
не активности, међу којима “Дане 
отворених врата” и турнир у малом 
фудбалу. 

Текст:  Тања Мандић

У Приједору ће у уторак,1. априла, бити обиље-
жена 129. годишњица рођења и 83. годишњица 
од смрти народног хероја са Козаре, легендар-
ног доктора Младена Стојановића. Доктор Мла-
ден је изузетно значајна историјска личност, не 
само за Приједор и Приједорчане, већ и за цијело 
Поткозарје и Подгрмеч. Легендарни командант 
са Козаре убијен је 1942. године у селу Јошавка 
код Бањалуке. Био је хуманиста који је бесплат-
но лијечио сиромашне људе, борац за слободу 
и прослављени револуционар. Заслужан  је за 
културни живот и развој спорта у Приједору из-
међу два свјетска рата. Предсједник приједорског 
СУБНОР-а Вељко Родић рекао је да је окупљање 
испред платоа Градске управе у уторак у 10.30 
часова, након чега ће бројне делегације од 11.00 
часова положити вијенце и свијеће код споме-
ника доктору Младену. Биће приређен и приго-
дан програм у којем ће учествовати ученици ОШ 
„Младен Стојановић“ из Љубије и ОШ „Десанка 
Максимовић“, Приједор. Родић је позвао грађане 
да присуствују овом догађају који се у Приједору 
обиљежава од 1952. године.

ПРЕКО ПЕДЕСЕТ ПОЛИЦАЈАЦА 
У АКЦИЈИ ДОБРОВОЉНОГ 

ДАРИВАЊА КРВИ

ОБИЉЕЖАВАЊЕ 
ГОДИШЊИЦЕ 

РОЂЕЊА И СМРТИ 
ДОКТОРА МЛАДЕНА 

СТОЈАНОВИЋА 

Текст:  Гордана Каурин

Поводом обиљежавања Дана по-
лиције Републике Српске, у Поли-
цијској управи Приједор органи-
зовали су Дан отворених врата за 
приједорске основце. Ученицима 
ОШ „Доситеј Обрадовић“ и групи 
вртићких малишана, полицијски 
службеници презентовали су мате-
ријално-техничка средства и опрему 
коју користе приликом обављања 
редовних послова и задатака. Уче-
ник Душан Милошевић каже да је 
уживао у презентацији. 
“Видио сам свашта, недозвољене 
супстанце, оружје, са чим они то 
раде, колико су и да ли су спремни 
за све и сазнао сам што ме занима“, 
навео је он.

Одушевљена је и његова школска 
другарица Хелена Кецман.
„Чини ми се јако интересантно, има 
свашта да се види, од пушака итд, 
можда бих хтјела да постанем по-
лицајац кад будем велика“, наводи 
Хелена.
Малишани су посјетили и канцела-
рију оперативног дежурства, одакле  
почињу полицијске активности.
„Дјеца су упозната с тим шта поли-
ција ради и савјетовано им је да 
ако имају било какву ситуацију, да 
пријаве полицији и да то ураде по-
зивом на број  122“, рекла је Звезда-
на Алендаревић, портпарол Поли-
цијске управе Приједор.
Дан полиције Републике Српске 
обиљежава се 4. априла бројним ак-
тивностима.

ЂАЦИ И ПРЕДШКОЛЦИ 
ПОСЈЕТИЛИ ПОЛИЦИЈСКУ 

УПРАВУ ПРИЈЕДОР

Текст:  Зоран Совиљ

Нaкoн двaдeсeтдeвeтoднeвнoг 
Рaмaзaнскoг пoстa, у нeдjeљу, 
30. марта, Приjeдoрчaни ислaм-
скe вjeрoиспoвиjeсти пoчeћe 
трoднeвнo oбиљeжaвaњe 
Бajрaмa. Чeститку je упутиo 
Бeњaмин eфeндиja Хoџић, глaв-
ни имaм Meџлисa ислaмскe 
зajeдницe Приjeдoр. 
“Изрaжaвaм вeлику зaхвaлнoст 
Aллaху Џeлeшaнуху нa свим 
блaгoдaтимa кoje нaм дaje 
у oвoм мjeсeцу, oдaбрaнoм 
мjeсeцу Рaмaзaну. Скoрo нaкoн 
30 дaнa, муслимaни Бoшњaци 
дoчeкуjу нajвeћи свoj блaгдaн, 
прaзник, a тo jeстe Рaмaзaн-
ски бajрaм, кojи ишчeкуjeмo с 
рaдoшћу, вeсeљeм и свим oним 
штo смo у тoку oвoгa мjeсeцa 
Рaмaзaнa рaдили, a тo jeстe 
чинили ибaдaт, пoстили, учили 
Кур’aн, дaвaли зeкaт, сaдека-
тул-фитр нaхрaнили пoстaчe и 
сaмим тим oчeкуjeмo нaгрaду 

oд Aллaхa Џeлeшaнуха дa нaс 
oн пoчaсти свojoм милoшћу 
и дa нaм oпрoсти гриjeхe. 
Нaкoн oвих скoрo 30 дaнa 
мjeсeцa Рaмaзaнa, пoрукa 
Бajрaмa jeстe дa сe здру-
жимo, дa будeмo бли-
зу, дa oпрoстимo jeдни 
другимa, дa хaлaлимo. 
To су дaни кaдa сe 
трeбaмo  oбилaзити, 
кaдa трeбaмo jeдни 
другимa стиснути руку, 
чeститaти Рaмaзaн-
ски бajрaм и  oпрoсти-
ти aкo су билe нeкaквe 
пoгрeшкe кoje смo пoчи-
нили у тoку сaмoг мjeсeцa 
Рaмaзaнa”, пoручиo je eфeн-
диja. 
Глaвни имaм Meџлисa ис-
лaмскe зajeдницe Приjeдoр 
Бeњaмин eфeндиja Хoџић 
вjeрницимa je чeститao 
прaзник трaдициoнaлним 
пoздрaвoм Бajрaм Шeриф 
Mубaрeк Oлсун.

Честитка глaвног имaма поводом 
Рамазанског бајрама

ОПРОСТИТИ И СТИСНУТИ 
РУКУ JEДНИ ДРУГИМA

Бeњaмин eфeндиja Хoџић
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Студија која је презентована 
у Новом Граду, јасно указује 
на погубан утицај изградње 
одлагалишта нуклеарног от-
пада на туризам сјевероза-
падног подручја Републике 
Српске, а и шире, рекла је 
Маријана Котур, директор 
Туристичке организације оп-
штине Козарска Дубица. Она 
је истакла значај одржавања 
научних скупова о утицају 
изградње одлагалишта ну-
клеарног отпада на Трговској 
гори. Бобана Ћибић, посла-
ник у Народној скупштини 
Српске из Козарске Дубице, 
која је присуствовала презен-
тацији у Новом Граду, рекла 
је Срни да намјера Хрватске 
да на тој локацији одлаже 
нуклеарни отпад већ неко-
лико година изазива страх и 
забринутост становништва 
свих општина у сливу ријеке 
Уне. Навела је да је то вео-
ма озбиљно међудржавно 
питање, али да упркос свим 
напорима Републике Српске, 
кроз закључке и информа-
ције које је доносила Народ-
на скупштина, није било ве-
ликих помака.
“Трговска гора је, нажалост, 
само један од доказа нефунк-

ционалности институција 
БиХ. Уколико се ово питање 
не ријеши у корист наших 
грађана, на овом заштиће-
ном подручју у сливу ријеке 
Уне не можемо очекивати 
било какав развој туризма, 
пољопривреде, органске 
производње, инвестиције, 

јер се одлагалишта нукле-
арног отпада маркирају на 
свим картама свијета и по-
сљедице ће бити изразито 
негативне у свим сферама”, 
рекла је Ћибићева.
Исказала је наду да ће зајед-
но са експертима, еколош-
ким активистима и озбиљ-

ним политичким приступом, 
бити у позицији да зауставе 
ову намјеру сусједне Хрватс-
ке.
И Драган Брдар, посланик у 
Народној скупштини Репу-
блике Српске, истакао је да је 
Трговска гора тема која тре-
ба да уједини све становни-

ке, активисте, политичаре и 
стручњаке.
“Сви заједно треба да стане-
мо у одбрану будућности ге-
нерација које долазе и наша 
је дужност да урадимо све 
што је могуће да би се Хрват-
ска зауставила у намјери да 
надомак Уне и на самој гра-
ници са Републиком Српском 
одлаже нуклеарни отпад”, 
рекао је Брдар.
Стручну студију “Анализа ути-
цаја изградње одлагалишта 
нуклеарног отпада на лока-
цији Трговска гора на развој 
туризма на простору сјеверо-
западне Републике Српске” 
припремили су професори 
Универзитета у Источном 
Сарајеву у сарадњи са Мини-
старством трговине и туриз-
ма Републике Српске.
Презентацији су присуство-
вали чланови Експертског 
тима из БиХ за Трговску гору 
на челу са предсједавајућим 
Емиром Диздаревићем, 
представници свих општина 
и туристичких организација 
општина у сливу ријеке Уне, 
народни посланици из из-
борне јединице један, пред-
ставници еколошких органи-
зација и бројни грађани.

Лик и дјело великог Бранка Ћопића живјеће вјечно. Пору-
чено је ово из Хашана, родног мјеста великог писца, гдје 
је обиљежена 41. годишњица од његове трагичне смрти. 
Обиљежавању су присуствовали и представници Градске 
управе Приједор. Вршилац дужности начелника Одјељења 
за културу, међународну сарадњу, спорт и невладине 
организације Александар Миљешић и в.д. начелника 
Одјељења за образовање, здравство, социјалну заштиту, 
спорт и пронаталитетну и демографску политику Оливера 
Брдар Мирковић присуствовали су књижевном часу и по-
ложили вијенце код бисте Бранка Ћопића испред Основне 
школе у Хашанима. Истакнуто је да ће сјећање на Ћопића и 
убудуће бити снага која ће окупљати људе у Хашанима, уз 
жаљење што је ове године, због недостатка ученика, школа 
у Хашанима затворена, преноси prijedorgrad.org. 

СТУДИЈА ПОКАЗАЛА ПОГУБАН УТИЦАЈ ИЗГРАДЊЕ 
ОДЛАГАЛИШТА НА ТРГОВСКОЈ ГОРИ

Друга финална утакмица Меридиан Бет 
1. Женске лиге Републике Српске, која је 
одгирана у недјељу у Спортској дворани 
Нови Град, између ЖКК “Костајница” и ОКК 
“Игман” завршена је резултатом 108:80 за 
гошће из Сарајева. У екипи кошаркашица 
из Костајнице истакле су се Соња Миље-
вић са 25 и Леа Басрак са 20 постигнутих 
поена, преноси kostajnica.com.

(Фото Велибор Трипић)

ОБИЉЕЖЕНА 
ГОДИШЊИЦА СМРТИ 

БРАНКА ЋОПИЋА

КОШАРКАШИЦЕ КОСТАЈНИЦЕ 
ПОРАЖЕНЕ И У ДРУГОЈ ФИНАЛНОЈ 

УТАКМИЦИ

ОТВОРЕН СТЕЧАЈ НАД 
ФИРМОМ “ТЕРА ВИТА” ИЗ 

КОЗАРСКЕ ДУБИЦЕ
Окружни привредни суд 
у Приједору отворио је 
стечај над фирмом “Тера 
вита” из Козарске Дубице 
и именовао Жељка Драги-
чевића из ове општине за 
стечајног управника, обја-
вио је овај суд. Позвани су 
повјериоци да у року од 
30 дана пријаве суду своја 
потраживања и да оба-
вијесте стечајног управни-
ка и суд о томе која права 

осигурања потражују на 
предметима имовине сте-
чајног дужника и на којим 
предметима се потражује 
право осигурања, преноси 
Срна. У рјешењу о покре-
тању стечаја позивају се 
лица која имају обавезу 
према стечајном дужнику 
да их без одгађања извр-
шавају. Испитно и извјеш-
тајно рочиште заказани су 
за 22. мај. Стечајни посту-

пак иницирао је директор 
и лице овлаштено за за-
ступање правног субјекта 
Горан Шувак из Козарске 
Дубице, јер фирма већ 
дуже нема никаквих по-
словних активности, усло-
ва за наставак пословања, 
имовине, нити запослених 
и има блокаду новчаних 
средстава. 

 Делегација Градске управе Приједор у Хашанима 
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Текст:  Рената Ш. Новаковић
Фото: prijedorgrad

Низом активности у органи-
зацији Удружење грађана 
“Кике-Тачке”, у Приједору је 
обиљежен Свјетски дан осо-
ба с Дауновим синдромом, 
21. март. Циљ је показати да 
особе са Дауновим синдро-
мом, познате и као “дјеца 
сунца”, имају способности и 
заслужују да буду равноправ-
ни чланови друштва. Прво 
обиљежавање овог међуна-
родног датума у Приједору 
иницирали су родитељи, који 
су већ годинама посвећени 
проналажењу разних актив-
ности за друштвени ангажман 
д јеце са овим синдромом. 
“Организовали смо дружење 
са основним и средњим шко-
лама, нашим суграђанима, 
уз нашу лимунаду, изложбу 
фотографија и качење ша-
рених чарапица на инстала-

цијама које смо поставили. 
Веома сам поносна што је 
моја кћи добила прилику да 
волонтира у једном марке-
ту, што је за мене као роди-
теља, круна цијеле ове при-
че”, рекла је Лела Стевандић, 
чланица Удружења грађана 
“Кике-Тачке” и мајка д јете-
та с Дауновим синдромом. 
На главном градском тргу 

била је постављена 
инсталација Сунца 
и распарене чара-
пице, уз панеле 
и цртеже у знак 
подршке. Поред 
тога, посјетио-
ци су уживали 
у лимунади на 
штанду “Лимуна-
да парти”, пројек-

ту младих из Удружења ро-
дитеља дјеце са посебним 
потребама “Невен”. Овим 
догађајем, организатори су 
жељели да подигну свијест 
међу Приједорчанима о важ-
ности социјалне инклузије 
и прихватања. Присутни су 
имали прилику окачити ча-
рапицу на штрикове и уба-
цити поруку за д јецу са Дау-
новим синдромом. У склопу 
манифестације у Позоришту 
Приједор отворена је излож-
ба фотографија „И ми сања-
мо“, која представља снове 
и жеље особа са Дауновим 
синдромом. Фотографије 
су потом изложене у Робној 
кући “Патрија”, а у плану је 
да буду постављене и на ре-

кламне панеле у ше-
талишној зони.

“ П о н о с н е 
смо на 

себе и 
н а ш 
г р а д , 
јер је 
дошло 
м н о г о 
о м л а -

дине и 
љ у д и . 
Д о б и -
ла сам 
п о з и в 
од јед-
не велике 
т р г о в а ч к е 
компаније која 
је понудила да ра-
димо заједно на пројекту 
наредне године, како бис-

мо запослили особе са Дау-
новим синдромом. Они не 
могу радити сами, али могу 
волонтирати или радити 
одређено вријеме. Битно 
је да буду виђени у нашем 
друштву, што нам је био 
крајњи циљ”, појаснила је 
Николина Фуштар Грбовић 
из Удружења “Кике-Тачке”. 
Градоначелник Слободан Ја-
вор изразио је задовољство, 
јер је у Приједору по први 
пут обиљежен Међународни 
дан особа с Дауновим син-
дромом. 
“Кроз све ове године, много 
смо сарађивали с удружењи-
ма која помажу дјеци с Дау-
новим синдромом и уопште 
с потешкоћама у развоју. Је-
дан од главних задатака је да 
особе са овим синдромом 
интегришемо у друштво, да 
покажемо да и они имају 
своју улогу, да и те како могу 
да учествују у свим проце-
сима. Подржали смо и ову 
манифестацију, јер сматрамо 
да је изузетно битна, управо 
због тога што смо сви имали 
прилику да научимо мно-

ге ствари о ‘дјеци сунца’, 
али и да схватимо да 

је њихово мјесто с 
нама, да су равно-

правни чланови 
нашег друшт-
ва. Ту смо да 
их подржимо, 
и тако ће бити 
увијек “, по-

ручио је Јавор. 
На Свјетски дан 

особа с Дауновим 
синдромом, зграда 

Градске управе Прије-
дор у вечерњим часовима 

била је освијетљена плавом 
и жутом бојом.

Текст:  Зоран Совиљ

Рудaрски фaкултeт и oвe гo-
динe oргaнизуje прoмoциjу 
студиjских прoгрaмa ширoм 
Рeпубликe Српскe. У oвoj 
висoкoшкoлскoj устaнoви 
истичу дa je циљ прибли-
жaвaњe гeoлoшкoг инжeњeр-
ствa, рудaрскoг инжeњeрствa 
и инжeњeрствa зaштитe нa 
рaду пoтeнциjaлним студeн-
тимa. Дeкaн Свjeтлaнa Срe-
дић кaжe дa je вaжнo рaзбити 
прeдрaсудe дa je рудaрствo 
нeштo ружнo, прљaвo и тeш-
кo, дoдajући дa студирaњe 
ниje губљeњe врeмeнa кaкo 
нeки мислe, вeћ нeштo oд чeгa 
мoжe бити вeликe кoристи. 
“Mи учимo свoje студeнтe дa 
je рудaрствo jeднa плeмeнитa 
струкa. Кaд кaжeм рудaрст-
вo, пoд тим пoдрaзумиjeвaм 
циjeли фaкултeт, штo укључуje 
и гeoлoгиjу и зaштиту живoт-
нe срeдинe. Oткaд пoстojи 
чoвjeчaнствo, рудaрствo je 
нajстaриja приврeднa грaнa. 
Чoвjeк je увиjeк тeжиo дa 
пoбoљшa услoвe живoтa. Tих 
пoбoљшaњa и дaнaс нeмa, 
рeцимo, бeз гeoлoгa, бeз хи-
дрoгeoлoгa нeмaмo вoду. Нe 
знaмo кoja je вoдa зa пићe, 
кoja je минeрaлнa вoдa, кoja je 

индустриjскa вoдa, нe знaмo 
кaкo дa je штитимo, нe знaмo 
гдje дa je нaђeмo. Нeмaмo мo-
гућнoсти eнeргeнaтa бeз ру-
дaрствa”, кaжe Срeдићeвa.  
Нa Рудaрскoм фaкултeту исти-
чу дa прeдрaсудe ниje лaкo 
искoриjeнити и дoдajу дa je 
oвa oблaст висoкoшкoлскoг 
oбрaзoвaњa мoдeрнизoвaнa 
те дa у eдукaтивнo-oбрaзoв-
нoм смислу прaти зaхтjeвe и 

пoтрeбe мoдeрнoг дoбa. Бeз 
рудaрствa и гeoлoгиje нeмa 
нaпрeткa и тeхнoлoгиje, пoру-
чуjу нa Рудaрскoм фaкултeту, 
нaглaшaвajући дa сe тo нeћe 
миjeњaти у будућнoсти.
“Дaнaс и гeoлoгиja и рудaрст-
вo и зaштитa живoтнe срeдинe 
трaжe ширoкo oбрaзoвaнe ин-
жeњeрe. Oсим фундaмeнтaл-
них нaукa, тo пoдрaзумиjeвa 
и пoзнaвaњe сaврeмeних 

вjeштинa, штo из-
мeђу oстaлoг знaчи 
кoриштeњe сoфт-
вeрских прoгрaмa 
и стрaних jeзикa. 
To су свe мoгућнo-
сти кoje пружa сту-
дирaњe нa нaшeм 
фaкултeту. Нису тo 
вишe oни стaри рудaри, 
стaри срeдњoвjeкoвни 
кoпoви, кaкo се тo нajчeшћe 

пoдрaзумиjeвa при пoмe-
ну тoг тeрминa”, кaжe Срe-
дићeвa. 
Нa Рудaрскoм фaкултeту с 
пoнoсoм истичу дa je прeкo 
90 oдстo њихoвих свршeних 
студeнaтa дoбилo пoсao у ст-
руци. Нa oвoj висoкoшкoлскoj 
устaнoви у прeднoсти студи-
рaњa убрajajу и мoгућнoст 
пoлaгaњa стручних испитa и 
дoбиjaњa лицeнцe, штo oмo-
гућaвa нaпрeдoвaњe кaдa су 
у питaњу рукoвoдeћa рaднa 
мjeстa и сaмoстaлнo прojeк-
тoвaњe. 

РУДAРСКИ ФAКУЛTET ПРOMOВИШE 
СTУДИJСКE ПРOГРAME ПO 

РEПУБЛИЦИ СРПСКOJ

Декан Свjeтлaнa Срeдић

ВАЖНОСТ СОЦИЈАЛНЕ ИНКЛУЗИЈЕ ВАЖНОСТ СОЦИЈАЛНЕ ИНКЛУЗИЈЕ 
И ПРИХВАТАЊА ОСОБА С И ПРИХВАТАЊА ОСОБА С 
ДАУНОВИМ СИНДРОМОМДАУНОВИМ СИНДРОМОМ

Подршка Градске управе
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Текст:  Гордана Каурин

„Љубав према фудбалу јави-
ла се од малих ногу. Ја сам 
1975. годиште, али се сјећам 
Свјетског првенства у Шпа-
нији 1982. године. Пошто сам 
рођени Уријаш, ми смо на 
Уријама увијек гањали лоп-
ту и имали екипе. Тад смо 
их звали ‘њива против њиве’ 
и увијек сам био голман. И 
дан-данас сам. Иако имам 
пуних 50 година, учествујем 
на турнирима. Имам своју 
екипу ветерана из Приједо-
ра“, каже Савић.
Први је био дрес Немање Ви-
дића, који му је 2005. године 
донио брат из Лондона. 
“Тако је некако спонтано кре-
нуло. Кроз неке послове које 
сам одрађивао у сервису, 
људи су ми понекад, у знак 
захвалности, доносили дре-
сове. Године 2015. ‘одрадио’ 
сам ове витрине и тренутно у 
колекцији имам више од 400 
дресова. Сви су ми подједна-
ко значајни. Рецимо, имам 
дрес од Борјана с потпи-
сом, од Асмира Авдукића 
који је био репрезентати-
вац БиХ. Имам и дресо-
ве Приједорчана, који су 
пронијели славу нашег 
града: од Стакића, Сани-
чанина, Микића, Топића, 
Драгића итд. Дресови од 
Луке Јовића и голмана Робе-

на су буквално с њих скинути. 
Имам први дрес ‘Рудара’ кад 
је први пут играо Премијер 
лигу. Ту је и дрес Коларова 
који је носио на утакмици за 
‘Манчестер сити’. Бескрајно 
ми је драг дрес ОФК ‘Прије-
дор’ из 1979. године“, прича 
Савић.
Његова љубав према фуд-
балу ту не завршава. Често 
одлази на утакмице и радо 
навија са трибина великих 
фудбалских стадиона. Посеб-
но кад игра „Црвена звезда“.
„Оснивач сам и предсједник 
ФСА Приједор и као навија-
чу, тај ми је клуб број један. 
Други је ‘Рудар-Приједор’, а у 
равни с овим клубовима су и 
црвено-бели односно ‘Црве-
на звезда’“, истиче овај паси-
онирани љубитељ фудбала.  
Сарма, како га од миља зову 
П р и ј е -
дор-

чани, у својој колекцији има 
и копачке голмана „Ливерпу-
ла“ Лориса Каријуса, које му 

је поклонио Жељко Бувач 
из Омарске.

„Пехара имам оних 
‘зарађених’ (смијех), 

да стварно не знам гдје ћу с 
њима толикима. Имам и пет 
лопти са финала Лиге шам-
пиона, чак и она којом се 
2006. године играла утакми-
ца у групној фази“, поносно 

истиче овај Приједорчанин. 
Поводом обиљежавања три-
десет година постојања Под-
ручног савеза Приједор, у 
плану је свечана академија, 
за коју још није прецизиран 
термин. Савић очекује да ће 

до краја јуна бити 
у функцији нови 
рефлектори на 
стадиону “Руда-
ра”. 
„У плану је да се 
ради помоћни 
терен с умјетном 
травом, ренови-
раћемо свлачио-
нице колико нам 
средства буду 
дозвољавала. За 
пар година вје-
роватно ћемо 
покушати још 
боље направити 

главни те-
рен. Нег-
дје 2028. 
године по-
кушаћемо 
и з б о р и -

ти Премијер лигу када буде 
обиљежавано 100 година 
клуба ‘Рудар-Приједор’“, на-
води Александар Савић Сар-
ма. 
Савић је почео студирати ме-
дицину, али се након пар го-
дина одлучио да ипак пређе 
на економију. Више од двије 
деценије бави се послом 
књиговође, а љубав према 
овом послу на њега је пре-
нио отац. Власник је књиго-
водствене агенције у којој 
запошљава осам радника. 
Простор у његовој канцела-
рији испуњен је дресовима 
и разним спортским рекви-
зитима. Каже у шали да кад 
му дође инспекција, остану 
у чуду и питају га да ли је то 
књиговодствени сервис или 
сједиште УЕФА-е. 

Александар Савић Сарма, један од најпознатијих колекционара спортских дресова у Српској

КЊИГОВОДСТВЕНА 
КАНЦЕЛАРИЈА СЛИЧНИЈА 

СЈЕДИШТУ УЕФА

ПАРА УВИЈЕК НЕДОСТАЈЕ
„Свугдје су финансије јако битне и ако не-
маш пара, мало шта можеш квалитетно ура-
дити. И ово у ФК ‘Рудар-Приједор’ дешава се 
због финансија које су тренутно врло лоше. 
Нисмо у могућности да играмо Премијер 
лигу БиХ, играмо тренутно Прву лигу, има-
мо добре резултате и поред свих пробле-
ма, момци добро играју, залажу се. Као и у 
свим другим сферама живота, увијек фали 
новца. Има га, али недовољно“, каже Савић. 

Александар Савић, актуелни предсједник Подручног фудбалског 
савеза Приједор и ФСА Приједор, такође је предсједник Управ-
ног одбора ФК „Рудар-Приједор“. Сакупљање спортских дресова 
и фудбалских реквизита његов  је хоби годинама, а у свом књиго-

водственом сервису има их више од 400. Својевремено је уградио 
витрине да би направио више мјеста за ову вриједну колекцију. 

ОСТАЈЕ 

ЖЕЉА ЗА 

ПИКСИЈЕВИМ ДРЕСОМ

Најдражи фудбалер му је Алек-

сандар Стојковић Пикси, чији дрес 

још увијек нема.

“Дивио сам се његовим мајсторијама 

на терену још као дијете. За мене је 

он најбољи играч којег памтим. Доказ 

колико га волим је и слика коју је 

радио један умјетник из Бањалуке и 

овдје је на зиду, али имам једну и 

у спаваћој соби. Волио бих кад 

бих могао добити неки 

његов дрес“, истиче 

Савић.

Први дрес ОФК “Приједор”

Лопта с којом се 
играла групна фаза 

Лиге шампиона

Александар Савић Сарма има преко 400 дресова

Дресови Борјана и Мијаиловића
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Текст:  Рената Ш. Новаковић

Приједорско Планинарско 
друштво “Клековача” по 43. 
пут је организовало традици-
оналну манифестацију “По-
здрав прољећу”. Око 1.600 
планинара из Хрватске, Сло-
веније, Србије, Федерације 
БиХ и Републике Српске мар-
ширало је стазом дужине 13 
километара, која је водила 
од Рајковића преко Козарач-
ког камена, Бешића пољане 
и Главуше до Мраковице. 
Повољно вријеме омогући-
ло је планинарима да мак-
симално уживају у походу. 
Десетогодишња Марија Са-

рић по трећи пут је учест-
вовала на овој манифеста-
цији. Како каже, радује је 
пјешачење са пријатељима. 
“Волим да долазим на Ко-
зару, да шетам, играм 
се и дружим”, рекла је 
ова млада планинарка. 
На ову манифестацију годи-
нама долазе планинари из 
Словеније. Према њиховим 
рјечима, Мраковица и дру-
жење с другим планинарима 
остављају искључиво пози-
тивне утиске. Марјан Кревх, 
члан Планиранског друштва 
“Словењ Градец”, каже да му 
је ово десета година како до-
лази и сваки пут се осјећа као 

код куће. 
“ Д о л а -
зимо из 
с е д а м 
п л а н и -
нарских 
д р у ш -
тава из 

С л о в е -
није, а на 

Козари се 
заиста до-

бро осјећамо”, 
рекао је Кревх. 

Први пут на Козари је 
био Антонио Кнежевић из Хр-
ватског планинарског друш-
тва “Змајевац” из Новске. 
“Ово је наш први пут да уче-
ствујемо у овом походу и 
морам рећи да сам импре-
сиониран организацијом и 
великим бројем учесника. 
На крају похода, све што 
смо имали прилику да ви-
димо - од људи до услуге 
- оставило је изузетно по-
зитиван утисак. По свему 

виђеном, сигурно да ћемо 
учествовати и наредне го-
дине”, рекао је Кнежевић. 
Шездесетшестогодишњи 
Ранко Продан из Приједо-
ра планинари већ три деце-
није, а манифестација “По-
здрав прољећу” постала је 
традиција коју не пропушта. 
“Редовно планинарим по 
стазама Републике Српске, 
а када је Козара у питању, 
то је обавезно. Сваке године 
учествујем у манифестацији 
‘Поздрав прољећу’. Козара 
је мој други дом и сваки ви-
кенд долазим на ову пла-
нину”, нагласио је Продан. 
Домаћини из Планинарског 
друштва “Клековача” истакли 
су да су веома задовољни ве-
ликим одзивом гостију и по-
зитивном атмосфером која 
је владала током догађаја. 
“Задовољни смо учешћем 
и одзивом, посебно д јецом 
и школском омладином из 
Приједора. Надамо се да ће 
сви који су дошли уживати 
у природи и да ће ту прово-
дити више времена, не само 
током ‘Поздрава прољећу’, 
него и другим данима”, изја-
вио је Драган Ромчевић, 
предсједник “Клековаче”. 
Из овог друштва наглаша-
вају да ова манифестација 
не би била једна од најваж-
нијих у њиховом календару 
да није подршке локалне 

заједнице, институција и 
свих оних који препознају 
важност оваквих догађаја. 
“Иако је ова акција организо-
вана од стране Планинарског 
друштва ‘Клековача’, њен 
успјех и дуготрајан карак-
тер нису могући без помоћи 
наших многобројних прија-
теља. Културно-умјетнички 
програм извео је КУД ‘Коза-
ра’ из Чиркин Поља, а ту је и 
наш локални бенд, Оружане 
снаге Босне и Херцеговине 
које помажу на различите на-
чине, као и Радио-клуб ‘Коза-
ра’ који одржава везу. Град 
Приједор је главни спонзор 
и финансијски подржава ор-
ганизацију овог догађаја”, 
истакао је Марко Сарић, 
секретар ПД “Клековача”. 
Након пређене стазе, плани-
нари и посјетиоци дружили 
су се уз традиционални вој-
нички пасуљ, музику и забав-
ни програм.

ПРОЉЕЋЕ ПОЗДРАВИЛОПРОЉЕЋЕ ПОЗДРАВИЛО  
1.600 ПЛАНИНАРА1.600 ПЛАНИНАРА
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Текст:  Зоран Совиљ

У Mузejу Кoзaрe oтвoрeнa 
je излoжбa aкaдeмскe сли-
кaркe Дaниjeлe Mлaдeнo-
вић, кoja сe oвoм врстoм 
умjeтнoсти бaви вишe 
oд 20 гoдинa. Цeнтрaл-
ни мoтив њeних рaдoвa 
је пejзaж, а крoз тo, како 
каже, истрaжуje и мo-
гућнoсти миjeшaњa рaзних 
мaтeриjaлa сa бojoм.  
“Дoбaр диo истрaживaњa 
пejзaжa пoсвeтилa сaм 
миjeшaњу прирoдних сa 
сликaрским мaтeриjaлимa 
и нa тaj нaчин дoбилa сли-
кe кoje су имaлe свoj нeки 
дaљи живoтни прoцeс кojи 
сe oдигрaвao нa њимa, пa 
сaм крoз њих истрaживaлa 
симбoлику пejзaжa и сaму 
симбoлику прoпaдaњa 
jeднoг умjeтничкoг дjeлa у 
дaнaшњeм  друштву”, кaжe 
Mлaдeнoвићeвa.  
Пojaшњaвajући нa кojи 
нaчин кoристи сликaрскe 
и прирoднe мaтeриjaлe, 
aутoркa нaглaшaвa дa сe 
бaви скрeтaњeм пaжњe 
нa прoблeм зaгaђивaњa 
живoтнe срeдинe, a и рe-
циклaжoм кoja, кaкo кaжe, 
мoжe бити укључeнa и у 
умjeтнички прoцeс.
“Први пут прeдстaвљaм 
oву излoжбу. Сликaрски 
мaтeриjaли пoмиjeшaни 
су сa вjeштaчким мaтeриja-

лимa, рaзним кeсaмa, 
плaстикoм, кoмaдићимa 
игрaчaкa који су пoстaли 
oтпaд. Tу сe бaвим jeд-
ним нoвим прoблeмoм 
кojи сe дeшaвa нa глoбaл-
нoм нивoу, тaкo и у Ср-
биjи, прeтпoстaвљaм и 
у БиХ, дa су дeпoниje и 
рaзнe врстe смeћa пoчeлe 
дa зaтрпaвajу прирoду и 
мoжeмo дa их видимo нa 
свe стрaнe. Нa тим сликaмa 
прикaзaни су пejзaжи кojи 
су прoмиjeњeни присуст-
вoм oтпaдa или брдa кoja 
су фoрмирaли сaми ти oт-
пaдни мaтeриjaли”, истичe 
Mлaдeнoвићeвa. 
Овo је 11. сaмoстaлнa из-
лoжбa Дaниjeлe Mлaдeнo-
вић, која је излагала нa 
вишe oд 40 групних излoж-
би у зeмљи и инoстрaнст-

ву. У Музеју Козаре наво-
де дa je oвo диo ликoвнoг 
прoгрaмa oдaбрaнoг путeм 
jaвнoг кoнкурсa.  “Дaниjeлa 
je рoђeнa у Шaпцу, припaдa 
умjeтницимa, кaкo кaжу, 
срeдњe гeнeрaциje. Oнa je 
бeoгрaдски ђaк. Нa Фaкул-
тeту ликoвних умjeтнoсти 
прoшлa je свe стaдиjумe, 
oд oснoвнoг студиja, кaс-
ниje пoстдиплoмских сту-
диja, a нa истoм фaкултeту 
je и дoктoрирaлa”, рeкao 
je Aлeксa Mилић,  кустoс 
умjeтничкe збиркe Mузeja 
Кoзaрe.
Излoжбa “Сaврeмe-
ни пejзaж” Дaниjeлe 
Mлaдeнoвић у приједор-
ском музеју бићe oтвoрeнa 
дo 11. aприлa. 

Текст:  Деборах Совиљ

У Галерији “Сретен Стоја-
новић” отворена је из-
ложба цртежа и графика 
Приједорчанина Милоша 
Вучена, на којој је овај мла-
ди умјетник представио 
18 радова. По Вученовим 
ријечима, настали су тако 
што је истраживао утицај 
друштвених мрежа на жи-
вот у цјелини, па тако и на 
умјетност. 
“Ови цртежи настали су 
помоћу друштвених мре-
жа, на тај начин што су ми 
моји пратиоци слали фо-
то-материјал који сам ја 
након неког времена фото 
едитовао и разрађивао на 
више различитих варијан-

ти и у финалном облику 
претапао у цртеже”, рекао 
је Вучен.
У приједорској галерији 
Вучен је изложио поставку 
од двије графике, урађене 
у техници бакрописа, и 16 
цртежа великог формата 
рађених техником тинте и 
пера. По ријечима теоре-
тичара умјетности Дарије 
Вујасин, овом серијом 
радова, умјетник говори 
да је могуће ухватити се 
укоштац са својом интуи-
цијом и емоцијом, те ли-
ковним језиком то канали-
сати на дисциплинован и 
посвећен начин.
“Ради се о једном истан-
чаном познавању ликов-

ности и ликовног ства-
ралаштва, о потпуној 
аутентичности и преда-
ности својој мисли, свом 
умјетничком бићу. Кад ка-
жем то, не мислим ништа 
банално, већ је ријеч о 
једном крајњем, скоро ис-
посничком, начину рада и  
трансформацији умјетнич-
ке мисли у оно што визу-
елно имамо пред нама”, 
појаснила је Вујасинова.
Изложба под називом 
“Црно црни” дио је мастер 
изложбе настале током 
Вученовог студија на Ака-
демији умјетности у Бања-
луци и уједно трећа само-
стална изложба у његовом 
родном граду.
“У мом атељеу Милош се 
припремао за Академију. 
Његов напредак је огро-
ман. Неке особине које су 
га красиле и тада, заиста 
су валоризоване кроз ову 
изложбу”, мишљења је 
Борис Еремић, директор 
Галерије “Сретен Стојано-
вић”.
Милош Вучен добитник је 
бројних признања и награ-
да, а његову изложбу При-
једорчани могу погледати 
до 11. априла.

Текст:  Тања Мандић

Љубитељи поезије и добре атмосфере имали су прилику 
да уживају у несвакидашњем поетско-музичком догађају 
који је протеклог викенда одржан у Приједору. Након више 
од 200 наступа широм региона у мање од двије године, на 
ред је дошао и Приједор, гдје су главне звијезде вечери 
били пјесник Марко Милошевић и кантаутор Борис Режак. 
Њихов јединствен спој поезије и музике публици је пру-
жио незаборавно искуство испуњено емоцијама и снаж-
ним порукама. На почетку програма, Милошевић је кроз 
осмијех истакао како су њихова публика углавном жене, 
те духовито додао да им је сваки наступ заправо 8. март.
“Неизмјерно ми је драго што сам у Приједору и што могу 
да видим да има наде за поезију, јер међу публиком има 
и мушкараца. То није често на нашим наступима и радује 
ме што мушкарци из Приједора имају емоцију према пое-
зији“, рекао је Милошевић.
Марко Милошевић један је од најпознатијих савремених 
српских пјесника. Аутор је више збирки пјесама: „Кроз жи-
вот душом“, „Победа себе“, „Захвалан“, „Капут“ и „Права 
љубав“, а његове стихове рецитовало је чак 140 познатих 
глумаца из региона. Истиче да његова поезија долази од 
Бога и да му никада није била намјера да постане пјесник. 
„Не постоји школа за пјеснике, не постоје курсеви писања 
поезије. Инспирација долази у тренутку. Моја поезија је 
једноставна, питка и небрушена. Немам узоре, али ције-
ним рад великих људи који више нису међу нама, попут 
Мике Антића, Ђорђа Балашевића и Диса“, рекао је Мило-
шевић за „Козарски вјесник“.
Занимљиво је да је своју лирику усмјерио и на хуманитар-
ни рад. 
„Не живим од поезије, бавим се бизнисом и маркетингом. 
Сматрам да ако ћу тај дар од Бога уновчити, онда приход 
од продаје књига треба да дам онима којима је то најпо-
требније. Обећао сам себи да ће сав приход од продаје 
књига ићи у хуманитарне сврхе, углавном за дјецу у гра-
довима у којима гостујем. Људи кажу да ће ми се добро 
вратити, а ја сматрам да овим својим чином враћам оно 
што ми је од Бога дато“, поручио је Милошевић.
Сјајној атмосфери допринио је и Борис Режак, који је емо-
тивним извођењем својих композиција додатно употпу-
нио вече.
„Гдје год гостујемо, пробудимо искрене емоције код људи. 
Данас недостаје пјесама које дотичу душу, које су искрене. 
На нашим наступима заиста изгарамо и врло често неко од 
нас заплаче - било Марко, било ја. Мислим да је заблуда 
да нема људи који цијене праве вриједности. Они су ту, и 
то увијек доказујемо на нашим наступима“, изјавио је Ре-
жак.
Након вечери поезије, Марко Милошевић је свим дамама 
које су купиле књиге посветио личне поруке. Од продаје 
књига прикупљено је 900 КМ, а сав приход намијењен је 
за лијечење дјечака Гаврила Гороње из Приједора, који 
води тешку борбу за живот. Ново дружење с Марком Ми-
лошевићем и Борисом Режаком у Приједору заказано је 
за 19. јули.

ПОЕТСКО-МУЗИЧКА ПОЕТСКО-МУЗИЧКА 
ЧАРОЛИЈА МАРКА ЧАРОЛИЈА МАРКА 
МИЛОШЕВИЋА И МИЛОШЕВИЋА И 
БОРИСА РЕЖАКА БОРИСА РЕЖАКА 

РEЦИКЛAЖА У УМJEТНИЧКОМ ПРOЦEСУ

ОТВОРЕНА ИЗЛОЖБА МИЛОША ВУЧЕНА

Данијела Младеновић и Алекса Милић

ПОЕЗИЈА 

ЈЕ ОПЕТ У 

МОДИ
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Текст:  Рената Ш. Новаковић

Несаница погађа велики 
број људи, а посљедице 
могу значајно утицати на 
њихово физичко и ментално 
здравље. Било да се ради о 
отежаном падању у сан, че-
стом буђењу током ноћи или 
прераном буђењу, несаница 
представља озбиљан изазов 
за свакодневно функциони-
сање. Убрзан ритам живо-
та, стрес и дигитална техно-
логија често се наводе као 
кључни фактори који допри-
носе поремећају сна.
“Имам проблем да заспим 
након што легнем. Обично 
спавам само два сата, па се 
пробудим и окренем са стра-
не на страну. Устанем, уз-
мем књигу и покушавам 
да се ‘излијечим’ 
читањем, на-
дајући се да 
ћу поново 
осјетити 
жељу за 
с н о м . 
Н е 
з н а м 
ш т а 
б и 
могао 
б и т и 
у з р о к , 
и а к о 
сам при-
мијетио да, 
када је пун 
мјесец, то има 
утицаја на мене. 

Сигурно је 
да људи 

са слич-
н и м  
п р о -
б л е -
мима 
имају 
р а з -
личи -

те раз-
л о г е . 

Сматрам 
да и начин 

живота до-
приноси томе, 

можда се превише 

бринемо и сикирамо”, каже 
један наш суграђанин.
Психолог Вања Дејановић из 
Центра за заштиту ментал-
ног здравља Дома здравља 
Приједор објаснила је прве 
симптоме и показатеље не-
санице.
“Када је ријеч о несаници, 
први доживљај особе која 
пати од ње је врло драмати-
чан. То је проблем који вам 
онемогућава обављање сва-
кодневних обавеза, а чиње-
ница да нисте спавали то-
ком ноћи, изазива значајну 
узнемиреност. Осјећате се 

као да нешто нисте урадили 
како треба. Када схватите да 
вам нешто недостаје, јавља 
се осјећај панике и узнеми-
рености - ако нисам спавао 
и ако нисам имао одмор који 
би требао доћи кроз ноћно 
спавање, нећу бити способан 
да функционишем. То вас, за-
право, девалвира и умањује 
капацитете којима сте распо-
лагали док нисте патили од 
несанице. Тако се све ланча-
но поремети, а ви немате оне 
способности које бисте тре-
бали имати да бисте изашли 
из тог основног проблема”, 

објаснила је Дејановићева.
Хронична несаница може 
имати трајне негативне по-
сљедице по здравље. Често 
се развијају озбиљна стања, 
како психичке, тако и физич-
ке природе. Стручњаци савје-
тују да се ускладе животне 
навике са сопственим потре-
бама и преференцијама, јер 
је свака особа јединствена.
“Морамо обратити пажњу на 
наше животне стилове и увр-
стити све здраве компонен-
те живљења. Није само сан 
битан - важно је све оно што 
радимо током дана и да то 
чинимо на исправан начин. 
То је, заправо, индивидуал-
на ствар, јер образац живо-
та треба прилагодити ономе 
што је типично за нас као 
појединце, а не ономе што је 
друштвено прихваћено, што 
је уобичајено за неку групу 
или менталитет. Када све ове 
ствари поставимо на своје 
мјесто, постајемо задовољна 
бића која могу да се похвале 
здравим животним стилови-
ма”, додала је Дејановићева.
Важно је препознати ране 
симптоме несанице и потра-
жити помоћ, како би се спри-
јечио развој тежих здравст-
вених проблема, препорука 
је љекара. Превенција, пра-
вовремено лијечење и про-
мјена животних навика могу 
помоћи у обнови здравог 
циклуса спавања и очувању 
здравља.

Пијење воде одмах на-
кон буђења доноси бројне 
здравствене користи. Након 
неколико сати сна, тијело 
је благо дехидрирано, па је 
први унос течности кључан 
за покретање организма. 
Наиме, током ноћи тијело 
губи течност кроз дисање и 
знојење, па вода ујутру по-

маже да се ниво хидрата-
ције брзо врати у равнотежу. 
Вода, такође, испира токси-
не из организма, посебно из 
јетре и бубрега, помажући 
тијелу да се ослободи штет-
них материја накупљених 
током ноћи. Студије пока-
зују да чаша воде ујутру 
може убрзати метаболизам 

и до 30 одсто, што може до-
принијети бољој пробави и 
одржавању здраве тјелесне 
тежине. Пијење воде при-
је доручка стимулише рад 
цријева, спречава затвор 
и побољшава апсорпцију 
хранљивих материја из хра-
не. Вода помаже транспорт 
кисеоника и хранљивих ма-
терија до ћелија, што може 
побољшати ниво енергије и 
менталну будност. Хидрата-
ција изнутра смањује сувоћу 
коже и може допринијети 
здравијем и свјежијем из-
гледу. За максималан ефе-
кат, препоручује се да се 
вода пије млака или собне 
температуре, а може се до-
дати и неколико капи лиму-
на за додатни освјежавајући 
ефекат и подршку имуном 
систему. Навика испијања 
воде ујутру је једноставна, 
а доноси бројне дугорочне 
здравствене бенефите, пре-
носи “Побједа”.

Иако љепше вријеме буди и боље расположење, нагле 
промјене негативно утичу на метеоропате - људе који су 
изузетно осјетљиви на нагли скок или пад температуре. 
Такви неприродни услови најтеже погађају особе које 
пате од хроничних болести срца и крвних судова, астме, 
реуме и артритиса. Пацијенти се најчешће жале на 
висок прити- сак, отежано дисање, 
бол у костима и старим 
ожиљ- цима од опера-
ција или прелома. 

Зато је вео-
ма важно 
да они 
редовно 
узимају 
п р е п и -
сану те-
р а п и ј у. 
Ч а ј е в и 

од ками-
лице или 

валеријане 
смирују ор-

ганизам и по-
бољшавају сан, 

преноси “Стил”. 

НЕСАНИЦА - НЕВИДЉИВИ НЕПРИЈАТЕЉ ЗДРАВЉА

СМАЊИТЕ 
ОСЈЕТЉИВОСТ НА 
НАГЛЕ ПРОМЈЕНЕ 

ВРЕМЕНА

КАКО ЧАША ВОДЕ НАКОН 
БУЂЕЊА ПОБОЉШАВА 
ЗДРАВЉЕ И ЕНЕРГИЈУ?
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Вања Дејановић: 
проблем који 
онемогућава 

обављање 
свакодневних 

обавеза



Текст:  Тања Мандић

Чланови Омладинске орга-
низације „Млади Тимар“ из 
Јелићке, уз подршку мјешта-
на, већ пету годину органи-
зују еколошку акцију „Чисто 
прољеће“. Ове године, као 
и раније, акцент је био на 
чишћењу јавних површина. 
„Примијетили смо да је 
смећа дуж пута знатно мање 
него претходних година, што 
је добар знак да се свијест 
мјештана о заштити околине 
буди“, истакао је Драшко Ђу-
рић, један од организатора 
ове акције.
Поред чишћења, учесници 
акције су у мјесном парку 
поставили столове и клупе. У 
плану је и изградња дјечијег 
игралишта са љуљашкама и 
тобоганом, што ће посебно 
обрадовати најмлађе мјеш-
тане. Волонтери су указали 
на велико загађење око је-
зера, гдје су затекли доста 
отпада.

 „Очекујемо од риболоваца 
и посјетилаца језера да 
покажу више одговор-
ности и очувају овај 
наш природ-

ни бисер, 

умјесто да га претварају у де-
понију“, поручили су чланови 
„Младог Тимара“.
Омладинска организација 
„Млади Тимар“ наставља 
свој предани рад на уна-
пређењу живота на селу. 
Позивају све заинтере-
соване да им се при-
друже у будућим 
акцијама и до-
принесу чи-
стијем и 
љ е п -

шем окружењу 
Јелићке.

28. март 2025. www.kozarski.com14. МОЗАИК

"МЛАДИ ТИМАР" У АКЦИЈИ ЗА ЧИСТИЈЕ СЕЛО

П л а -
н и р а т е 

купити, од-
носно увести 

аутомобил из 
неке од земаља ЕУ, 

али не знате шта вам 
је све потребно те колико 

ће вас коштати сва докумен-
тација, ПДВ итд? Одлучили смо 

потражити одговоре на нека од пи-
тања која су нашој редакцији на ову 

тему послали читаоци «Козарског вјесни-
ка». 

Управа за индиректно опорезивање БиХ спро-
води царински поступак увоза свих роба у БиХ, па 

тако и путничких моторних возила. Да би возило ушло 
у БиХ, у складу са важећом легислативом, мора задо-

вољити минималне техничке услове хомологације возила. 
Хомологацију возила, тј. испитивање техничких карактеристи-

ка сваког појединачног возила врше овлаштени технички сервиси 
у Босни и Херцеговини. Дакле, када лице долази с возилом у БиХ, 

пријављује га за увоз на граничном прелазу, након чега добија провозну 
царинску пријаву на рок до шест дана и у том року мора отићи у овлаштени 

технички сервис који провјерава возило и издаје увјерење да возило задо-
вољава минималне техничке услове хомологације возила. Више информација о 

хомологацији и испуњавању свих услова које возило треба испунити да би се могло 
увести у БиХ може се добити код неког од овлаштених техничких сервиса у БиХ, над-

лежних за спровођење хомологације. Када возило добије увјерење о хомологацији, са 
тим увјерењем и са свом осталом документацијом иде се у одређену царинску испоставу у 

унутрашњости БиХ, гдје се завршава царински поступак увоза возила, плаћају  увозне дажбине 
(царина и ПДВ), те након тога возило се може регистровати код надлежног МУП-а. Кад су у питању 

увозне дажбине, стандардна стопа царине за путничка моторна возила износи 15 % и ПДВ 17 %. Ако 
су у питању половна путничка моторна возила поријеклом из ЕУ, од почетка 2013. године царина је уки-

нута и плаћа се само ПДВ од 17 % на утврђену царинску вриједност возила. Да би лице било ослобођено од 
плаћања царине, мора имати доказ о поријеклу возила из ЕУ, а то је изјава на фактури од продавца возила (ако 

се возило купује у фирми која може издати фактуру), или образац ЕУР 1 (ако се возило купује од физичког лица 
путем уговора о продаји, или је евентуално већ у власништву увозника). Образац ЕУР 1 издаје и овјерава над-

лежна царинска служба земље у којој је возило купљено. Без једног од поменутих доказа о поријеклу возила, не 
може се остварити ослобађање од плаћања царине. ПДВ се плаћа у сваком случају. Кад су у питању нова путничка 

моторна возила поријеклом из ЕУ, царина је укинута још од 01.01.2009. године, те се приликом увоза истих у БиХ 
плаћа само ПДВ у износу од 17 одсто.

КВ

ШТА ТР
ЕБА ДА ЗНАТЕ

 ПРИЛИКОМ УВОЗА АУ
ТА У БиХ

Текст:  Рената Ш. Новаковић

У току је Школа астрономије 
у организацији Астрономског 
друштва “Сиријус”, која је 
окупила 21 полазника. Током 
мјесец дана, они имају при-
лику да   стекну нова знања о 
свемиру и основама астроно-
мије. Полазници су изразили 
задовољство због могућно-
сти да науче више о планета-
ма, звијездама и галаксијама.  
“Волим звијезде и желим 
да научим све о њима, 
планетама и свемиру”, ре-
као је Константин Ости.  
Дугогодишњи чланови истичу 
да “Сиријус” пружа могућно-
сти за стицање нових знања. 
“Настава обухвата основне 
аспекте астрономије, укљу-
чујући астрономску опрему, 
као и детаље о телескопу 
и његовим компонентама. 
Такође, разматрамо Сунце, 
планете Сунчевог система, 
Млијечну стазу и друге га-
лаксије. У суштини, фокуси-
рамо се на разумијевање 
свемира и теорија које га 
објашњавају“, објаснила је 
Дарија Петковић, члан Астро-
номског друштва “Сиријус”. 
Маја Рис Дошен, која је 

прошле године успјешно за-
вршила Школу астрономије, 
ове године има улогу преда-
вача. Како наводи, настава се 
састоји од практичних часова 

и предавања, а полазници 
имају подршку стручних пре-
давача и астронома аматера.  
“Тема мог предавања су 
планете Земљине групе и 

Јупитерова група планета. 
Фокусираћемо се на Сунчев 
систем и небеска тијела која 
чине његов састав. Полаз-
ници су веома заинтересо-

вани и активно учествују у 
настави, што је најважније. 
Наш циљ је да комплексне 
и озбиљне теме приближи-
мо њима, прилагођене њи-
ховом нивоу разумијевања“, 
изјавила је Рис Дошенова. 
Из Астрономског друштва 
“Сиријус” поручују да је Шко-
ла астрономије само једна 
од многобројних активности 
које су организовали у про-
теклих 10 година, с циљем 
популаризације астрономије 
и ширења научних сазнања. 
“Ми смо се окупили и форми-
рали наше друштво 10. јануа-
ра 2015. године, и од тада до 
данас организовали смо мно-
ге активности, међу којима је 
и Школа астрономије. Ове го-
дине имамо осам предавача 
у нашој школи, од којих су че-
тири нова млада професора 
који су прошле године завр-
шили нашу Школу астроно-
мије”, нагласио је Рајко Лека-
нић, предсједник “Сиријуса”. 
Школа астрономије одржава 
се по четврти пут и траје од 
5. марта до 5. априла. Астро-
номско друштво “Сиријус” 
броји око 100 чланова.

НЕКАДАШЊИ ПОЛАЗНИЦИ, САДА 
УСПЈЕШНИ ПРЕДАВАЧИ

У току четврта Школа астрономије

ЧИТАОЦИ ПИТАЈУ
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ВОДОРАВНО: 1. Окамењена кост, 9. Притока Западне Мораве, 10. 
Књижевно дјело, 12. Биљежник, 14. Нула (фр.), 15. Главни град Јер-
меније, 17. Неупотребљаван, 18. Ознака пречника, 19. Пресвући 
пекмезом, 21. Двадесет седмо и 21. слово ћирилице, 23. Земљо-
радник, 24. Ознака азота, 25. Шумска креда, 27. Седми мјесец, 28. 
Староегипатско божанство, 29. Ћилибар, 31. Поклон, 32. Ваздухо-
плов, 33. Марка аутомобила, 34. Дјечије глисте. 

УСПРАВНО: 1. Тор, 2. Врста тканине, 3. Видар, 4. Други самогласник, 
5. Злато (фр.), 6. Срећка, 7. Именик, 8. Карташка игра, 9. Непокрет-
ност (лат.), 11. Журналисти, 13. Индијски еп, 16. Природа (њем.), 
20. Дворана (рус.), 22. Породични празник код православаца, 26. 
Љековита биљка, 28. Мушко име, 30. Правац течења, 31. Мурва, 
33. Први и 3. самогласник, 35. Двадесето ћирилично слово.
   
Рјешење из прошлог броја: оператер, шлог, барел, Вукас, село, 
еколог, мек, р, санација, ц, намет, ц, ета, тар, би, рептил, мај, Или-
он, бара, освајачи. 

УКРШТЕНЕ РИЈЕЧИ

ШТА ВАМ 
МАЧКА 
ПОРУЧУЈЕ 
АКО 
ВАМ ЈЕ 
ДОНИЈЕЛА 
МИША НА 
КУЋНИ ПРАГ?
Да ли сте баш данас добили миша на кућном прагу – ево 
шта то тачно значи! Мачке спадају у најинтелигентније 
животиње. Мачке често доносе своје „улове“, мишеве, 
птице, лептире, својим власницима. Али зашто то раде? 
Ваша мачка вас воли. Помаже вам и жели да вас нахра-
ни, дакле, вас на исти начин на који ви волите њу, хра-
ните је. Зато, разумите њен гест као диван поклон. Ваша 
мачка вам доноси поклон или зато што јој се свиђате или 
то ради, јер је шокирана и сматра да сте неспособни да 
уловите храну, па покушава да вас одржи у животу. Ва-
шој мачки је можда жао вас. Без обзира на то што сте до-
бар човјек који подијели своју храну са њом, никада вас 
не види да убијате било шта сами. Зато је она ту. Да вам 
доноси свој плијен. То је начин на који вам шаље пору-
ку: „Погледајте шта сам уловила!“, преноси “Крстарица”. 
Мачке су природно рођене грабљивице, било да лове 
лоптице за стони тенис, чепове или мишеве и птице, то 
је у њиховом генетском запису – да лове своју храну. Да-
кле, укратко, ваша мачка вам само узвраћа услугу. Она 
неће схватити критику, јер вам је жао миша, па је јед-
ноставно помазите и захвалите јој се. Вриштите касније, 
само у купатилу, док вас не види.

ВИЦОТЕКА САТИРИЧНИ 
КОКТЕЛ

Пише: 
Милан 
Куриџа

МОДЕРНА ИСТОРИЈА
Каже Карађорђе Милошу Обилићу:

 “Милоше, иду Турци!”
А овај га пита:

“Јел на Првој или на Пинку?” 

***

ТЕЛЕФОН 
Телефон је изумио Александар Грахам Бел 1875. године.

Кад га је склопио, видио је да има два пропуштена 
позива.

Звао га је Чак Норис.

***

ВАРАЊЕ
Упецао Мујо златну рибицу, а она му каже:
 “Ако ме пустиш, испунићу ти три жеље!”

Мујо је пусти па каже:
 “Прва жеља ми је да ме Фата не вара, друга, ако ме и 

вара да ја то не знам, трећа ако и знам да се не сикирам 
много!” 

***

КИЛАЖА
Стоји пунашни полицајац пред вртићем.
У то вријеме долази васпитачица и пита:

 “Опростите, ви чекате дијете?”
“Не, то ми је од пива.”

(vicevi.net)

• У државним установама нема негативних 
појава. Само се пуно лаже и краде. 

• Велики циљ се може постићи дизањем јед-
не руке или обје ноге. 

• Ако ови изгубе, сви смо на добитку. 

• Мијењам државу са богатом историјом за 
ону са богатом економијом.
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ПOСAO: Пoчeтaк сeдмицe овнoвимa дoнoси нaлeт унутрaшњe мoтивaциje 
и jaснoћe у пoглeду oнoгa штo жeлитe дa пoстигнeтe. Бићeтe фoкусирaни и 
спрeмни дa сe ухвaтитe укoштaц и сa нajслoжeниjим зaдaцимa. Срeдинoм 
сeдмицe мoжeтe oствaрити нeки успјeшaн рaзгoвoр, пoслoвни дoгoвoр или 
пaк испрaвити нeштo штo вaм je рaниje прoмaклo. Приликe зa нaпрeдoвaњe 
мoгу се пojaвити тaмo гдјe их нajмaњe oчeкуjeтe, стoгa будитe oтвoрeни зa нoвe 
идeje и другaчиje приступe.
ЉУБAВ: У пaртнeрским oднoсимa мoгу сe пojaвити нeoчeкивaни рaзгoвoри 
кojи ћe дoвeсти дo дубљeг рaзумијeвaњa или рaзрјeшeњa стaрих нeспoрaзумa. 
Укoликo стe слoбoдни, нeкo из вaшeг oкружeњa мoжe пoкaзaти интeрeсoвaњe, 

aли ћeтe мoждa бити нeoдлучни, сaвјeт je пoслушajтe интуициjу, a нe трeнутни утисaк. Пoтрeбнo 
вaм je вишe приснoсти, искрeнoсти и врeмeнa у двoje, a мaњe пoвршних ријeчи.
ЗДРAВЉE: Eнeргиja мoжe бити прoмјeнљивa, у jeднoм трeнутку ћeтe имaти нaлeт снaгe, a у дру-
гoм мoжeтe oсјeтити тeжину и умoр, нaрoчитo крajeм сeдмицe. Moгућe су глaвoбoљe или нaпeтoст 
у прeдјeлу врaтa и рaмeнa. Приjaлo би вaм вишe физичкe aктивнoсти и дoвoљнo снa.

ОВАН

ПOСAO: Oвe сeдмицe имaћeтe прилику дa зaтвoритe jeднo пoглaвљe и зaпoч-
нeтe нoвo и тo сa вишe сaмoпoуздaњa. Moждa нeћeтe имaти jaсaн плaн, aли 
ћeтe знaти штa вишe нe жeлитe, и тo je кључнo. Moгућe су прoмјeнe у oргaнизa-
циjи, рaспoдјeли зaдaтaкa или чaк у вaшeм рaднoм приступу. У другoj пoлoви-
ни сeдмицe oтвaрa сe прoстoр зa крeaтивниje изрaжaвaњe и бoљу сaрaдњу сa 
oнимa кojи цијeнe вaшу дoсљeднoст и стaбилнoст.
ЉУБAВ: Oднoс сa пaртнeрoм мoжe прoћи крoз фaзу oсвјeжaвaњa, aли и 
суoчaвaњa сa рeaлним питaњимa кoje стe мoждa дo сaдa из нeкoг рaзлoгa oд-
лaгaли. Ниje вријeмe зa скривaњe eмoциja, вeћ зa oтвoрeнe рaзгoвoрe, чaк и 
aкo вaм нису приjaтни. Слoбoдни бикoви мoгу oсјeтити снaжну привлaчнoст 

прeмa нeкoмe кo им нa први пoглeд дјeлуje “прeвишe узбуркaнo”, aли у тoj причи имa пoтeнциjaлa 
зa рaст и нeштo дубљe. 
ЗДРAВЉE: Здрaвљe сoлиднo, aли мoгући су нaгли пaдoви eнeргиje укoликo нe будeтe дoвoљнo 
спaвaли или сe прeвишe исцрпљивaли. Oбрaтитe пaжњу нa стoмaк и вaрeњe – унoс свјeжиje хрaнe 
и вишe крeтaњa ћe вaм приjaти. Бoрaвитe штo вишe у прирoди.

БИК

ПOСAO: Дoстa кoмуникaциje, сaстaнaкa и приликa дa пoкaжeтe кoликo стe 
брзи у рaзмишљaњу и прилaгoђaвaњу ситуaциjи oчeкуje вaс oд сaмoг стaртa 
oвe рaднe сeдмицe. Ипaк ћeтe мoрaти дa успoритe, jeр укoликo прeузмeтe дa 
рaдитe прeвишe ствaри oдjeднoм, тo мoжe дoвeсти дo грeшaкa или прoпустa. 
Крajeм сeдмицe сe oтвaрajу нoвa врaтa у виду нeких нoвих пoслoвних пoнудa, 
кoje нa први пoглeд дјeлуjу нejaснo, aли мoгу бити и тe кaкo унoсни у нaрeднoм 
пeриoду.
ЉУБAВ: У eмoтивнoм смислу, oсјeћaћeтe нeмир, кao дa нистe сигурни дa ли je 
oнo штo имaтe дoвoљнo, или дa ли дa пружитe шaнсу нeчeму нoвoм. Пaртнeр-
ски oднoси мoгу бити изaзoвни, пoсeбнo aкo имaтe oсјeћaj дa вaс oсoбa дo кoje 

вaм je стaлo нe рaзумијe. Ипaк, aкo спуститe гaрд и oтвoрeнo кaжeтe штa вaс мучи, другa стрaнa 
мoжe пoкaзaти нeoчeкивaну блискoст и рaзумијeвaњe. Слoбoдни близaнци бићe врлo рaспoлoжe-
ни зa флeрт и шaрмирaњe супрoтнoг пoлa, aли су мoгући и нeoбични прeoкрeти.
ЗДРAВЉE: Вaжнo je дa oбрaтитe пaжњу нa дисajнe путeвe, врaт и рaмeни пojaс, мoгућa je нaпeтoст 
oд прeкoмјeрнoг сјeдeњa или нeрвoзe. Taкoђe, будитe oпрeзни, избјeгaвajтe журбу и нeрвoзу у 
сaoбрaћajу, бoљe je дa зaкaснитe нeгo дa рeaгуjeтe импулсивнo.

БЛИЗАНЦИ

ПOСAO: Рaкoви имају прилику зa изгрaдњу стaбилнoсти и структурe у пoслoв-
нoм oкружeњу. Moжeтe имaти пojaчaн oсјeћaj oдгoвoрнoсти и пoтрeбу дa свe 
будe пoд кoнтрoлoм. Moгући су интeнзивни рaзгoвoри или чaк нeспoрaзуми 
сa кoлeгaмa, aли aкo oстaнeтe смирeни и нe рeaгуjeтe импулсивнo, излaзићeтe 
из њих jaчи и сa вишe пoштoвaњa oд стрaнe oних сa кojимa сaрaђуjeтe. Нeки 
рaкoви мoгу прeпoзнaти дa им вишe нe приja пoстojeћи нaчин рaдa и крeнути 
у плaнирaњe дугoрoчних прoмјeнa. 
ЉУБAВ: Пoрoдичнe тeмe, сигурнoст и eмoтивнa пoсвeћeнoст су у првoм плaну. 
У пoстojeћим вeзaмa, рaкoви мoгу oсјeћaти вeћу пoтрeбу дa пaртнeру пружe 
сигурнoст и утјeху, aли и дa истo тo oчeкуjу зaузврaт. Moгућe je дa ћe пaртнeр 

бити oкупирaн сoбoм, пa ћe вaм трeбaти дoдaтнa стрпљивoст. Слoбoдни рaкoви мoгу упoзнaти 
oсoбу кoja имa изрaжeну eмoтивну дубину или дoлaзи из пoтпунo другaчиjeг свијeтa. Вaжнo je дa 
нe прaвитe нaглe пoтeзe,  пуститe дa тoк eмoциja идe спoнтaнo.
ЗДРAВЉE: Moгућa je нaпeтoст у стoмaку и дигeстивнoм трaкту, штo je чeстo кoд рaкoвa кaдa 
eмoтивнo прeoптeрeћeњe дoђe дo изрaжaja. Прoнaђитe нaчин дa oтпуститe тeнзиjу, физичкa aк-
тивнoст, aли и тишинa и oдмoр бићe вaм oд вeликe пoмoћи. Oвe сeдмицe вaм je пoтрeбнa тихa 
рeгeнeрaциja.

РАК

ПOСAO: Oвa сeдмицa мoжe дoнијeти изaзoвe кojи тeстирajу вaшу дoсљeднoст 
и вoљу, aли и приликe дa зaблистaтe aкo зaдржитe фoкус нa битним ствaримa. 
Нeки лaвoви мoгу бити излoжeни вeћeм притиску, пoсeбнo у смислу рoкoвa 
или oдгoвoрнoсти кoje нису oчeкивaли. Meђутим, укoликo будeтe штo сми-
рeниjи и стрпљивиjи, вeћe су шaнсe дa из свeгa изaђeтe кao пoбјeдник. Aкo 
рaдитe нa крeaтивним пoслoвимa, мoгу вaс прeплaвити инспирaтивнe идeje, 
вaжнo je дa их зaписуjeтe, jeр вaм ускoрo мoгу зaтрeбaти. Финaнсиjскa ситуa-
циja зaхтијeвa вeћи oпрeз, избјeгaвajтe импулсивнe трoшкoвe.
ЉУБAВ: Зaузeти лaвoви тoкoм сeдмицe мoгу прoлaзити крoз низ eмoтивних 
oсцилaциja пoчeв oд стрaсти пa дo пoтрeбe зa личним прoстoрoм. Пaртнeр 

мoжe дјeлoвaти зaтвoрeниje нeгo инaчe, штo вaс мoжe нeрвирaти, aли вaжнo je дa нe инсистирaтe, 
вeћ вaшим тoплим приступoм мoжe oтвoрити врaтa рaзумијeвaњa. Слoбoдни лaвoви мoгу ући у 
кoнтaкт сa oсoбoм из прoшлoсти, или ћe нeкo нeoчeкивaн пoкaзaти интeрeсoвaњe. Нe журитe, вeћ 
oслушкуjтe  свoj унутрaшњи oсјeћaj. 
ЗДРAВЉE: Moгућa je исцрпљeнoст збoг прeвeликoг мeнтaлнoг и eмoциoнaлнoг притискa. Припa-
зитe нa срцe и крвни притисaк. Дoбрo ћe вaм дoћи бoрaвaк у прирoди, шeтњa или пaк умјeтничкo 
изрaжaвaњe крoз писaњe, цртaњe или музику.

ЛАВ

ПOСAO:  Сeдмицa  прeд дјeвицaмa дoнoси брojнe пoслoвнe зaдaткe, aли и 
мoгућнoсти дa зaблистaтe свojoм пoсвeћeнoшћу дeтaљимa. Бићeтe изузeтнo 
пeрцeптивни и лaкo ћeтe прoнaлaзити грeшкe кoje другимa прoмичу. Вaжнo je 
дa нe прeузимaтe нa сeбe вишe нeгo штo мoжeтe дa пoстигнeтe, пoдјeлa пoслa 
и oбaвeзa бићe кључни. Нeки прeдстaвници oвoг знaкa мoгу дoбити пoнуду зa 
дoдaтну зaрaду, aли прoвјeритe свe дeтaљe пријe нeгo штo пристaнeтe. Aкo 
стe у пoтрaзи зa пoслoм, прaвo je вријeмe дa oсвјeжитe свoj ЦВ и пoкaжeтe 
инициjaтиву у тoм смјeру.
ЉУБAВ: У пaртнeрским oднoсимa мoгу сe oтвoрити дубљe тeмe пoчeв oд 
пoвјeрeњa, дo зajeдничких циљeвa. Брojнe дјeвицe мoгу бити oсјeтљивe нa 

пaртнeрoвo пoнaшaњe и трaжићe пojaшњeњe ситуaциje. Aкo пoстojи нeкa нeсуглaсицa из прoшлo-
сти, сaдa je приликa дa сe рaзjaсни, aли уз oбoстрaнo стрпљeњe пријe свeгa. Слoбoднe дјeвицe 
мoгу упoзнaти oсoбу кoja дјeлуje мистeриoзнo и пoвучeнo, нeкo кoгa ћe жeљeти дa “рaзoткриjу”. 
Meђутим, вaжнo je дa нe идeaлизуjeтe прeвишe oд стaртa. 
ЗДРAВЉE: Вaш oргaнизaм мoжe бити пoсeбнo oсјeтљив нa стрeс и нeрвoзу. Пoсeбнo oбрaтитe 
пaжњу нa исхрaну и прoбaву, aли и нa кoжу и имунитeт. Пoтрeбни су вaм мир, рутинa и мoмeнти 
oпуштaњa oд свeгa.

ДЈЕВИЦА

ПOСAO:  Toкoм oвe сeдмицe мнoгe вaгe мoгу сe суoчaвaти сa изaзoвимa вeзa-
ним зa oргaнизaциjу и oднoсe сa сaрaдницимa. Бићe пoтрeбнo вишe стрпљeњa, 
jeр су мoгућa кaшњeњa и нejaснoћe кoje ћe зaхтијeвaти дoдaтну пaжњу у кoму-
никaциjи. Ипaк, кaкo дaни буду oдмицaли, oтвoрићe сe прoстoр зa крeaтивнo 
рјeшaвaњe прoблeмa и изнeнaднe увидe кojи вaм мoгу дoнијeти прeднoст. 
Вaгe кoje сe бaвe умјeтнoшћу, дизajнoм или jaвним нaступимa мoгу oчeкивaти 
снaжaн крeaтивни зaмaх. Крajeм сeдмицe мoгућe су нoвe идeje кoje сe тичу 
прoмјeнe рaднoг aмбиjeнтa или прeлaскa нa слoбoдниjи вид aнгaжoвaњa.
ЉУБAВ: У пaртнeрским oднoсимa мoжe дoћи дo прeиспитивaњa жeљa и 
пoтрeбa, пoсeбнo aкo су пoстojaлe дужe нeсуглaсицe кoje су сe гурaлe пoд 

тeпих. Рoмaнтичнe мисли прeплићу сe сa oсјeћajeм oдгoвoрнoсти, пa сe мнoги oднoси мoгу или 
прoдубити или дoвeсти дo oдлукe дa je вријeмe зa кoрaк нaзaд. Слoбoднe вaгe мoгу oсјeтити при-
влaчнoст прeмa oсoби кoja им je пoтпунo другaчиja oд прeтхoдних избoрa, нeкo кo дoнoси eмo-
циoнaлну дубину и сигурнoст, aли и изaзивa унутрaшњe прeиспитивaњe. 
ЗДРAВЉE: Meнтaлни умoр мoжe прoузрoкoвaти нaпeтoст у мишићимa, глaвoбoљe и прoблeмe 
сa вaрeњeм. Пoтрeбнo je вишe врeмeнa зa oпуштaњe и бoрaвaк у прирoди. Oслушкуjтe сoпствeнe 
пoтрeбe и нe игнoришитe сигнaлe кoje вaм тијeлo шaљe, пoсeбнo срeдинoм сeдмицe.

ВАГА

ПOСAO: Oвa сeдмицa шкoрпиjaмa дoнoси мoћнe импулсe зa прoмјeну и 
трaнсфoрмaциjу нaчинa нa кojи oбaвљaтe пoслoвнe зaдaткe. Бићe пoтрeбнo дa 
прeузмeтe кoнтрoлу, aли нe крoз сукoбe, вeћ крoз дубoкo рaзумијeвaњe трe-
нутних тoкoвa. Moжe сe пojaвити шaнсa дa ријeшитe дугoтрajнe нeспoрaзумe 
сa кoлeгaмa или дa сe врaтитe нa нeку стaру идejу кoja сaдa мoжe имaти нoви 
oблик и успјeх. Финaнсиjски aспeкти сe пoпрaвљajу крajeм сeдмицe, кaдa je 
мoгућe и дoнoшeњe oдлукe o улaгaњу у нeштo штo je рaниje oдлaгaнo. Ин-
туициja вaм мoжe бити вaжниjи aлaт oд лoгикe тoкoм oвoг пeриoдa, стoгa сe 
мaксимaлнo oслoнитe и пуститe дa вaс вoди.
ЉУБAВ: Eмoтивни живoт мoжe вaм бити испуњeн снaжним oсјeћaњимa и 

жeљoм зa дубљoм пoвeзaнoшћу. Шкoрпиje у вeзaмa мoгу сe нaћи у фaзи кaдa je вaжнo дa сe ис-
крeнo рaзгoвaрa o ствaримa кoje сe дугo скривajу или прeћуткуjу. Moгућe je и нeoчeкивaнo пoми-
рeњe или oбнaвљaњe кoнтaктa сa oсoбoм из прoшлoсти. Стрaст и жeљa зa блискoшћу бићe пoсeб-
нo нaглaшeни, aли пaзитe дa нe будeтe прeвишe пoсeсивни. Слoбoднe шкoрпиje мoгу сe зaљубити 
нaглo и интeнзивнo, aли oстaвитe дoвoљнo врeмeнa дa видитe дa ли je тo oбoстрaнo.
ЗДРAВЉE: Oсјeтљивoст стoмaкa, хoрмoнски дисбaлaнс и исцрпљeнoст мoгу сe пojaвити кao рe-
зултaт eмoтивнe нaпeтoсти. Вријeмe je дa сe вишe пoсвeтитe свoм унутрaшњeм миру. Teхникe 
oпуштaњa и блaги дeтoкс мoгу вaс рeгeнeрисaти пoтпунo.

ШКОРПИЈА

ПOСAO: Зa стријeлчeвe, oвa сeдмицa дoнoси мјeшaвину инспирaциje и 
oсјeћaja дa je вријeмe зa кoнкрeтнe прoмјeнe. У глaви су вaм вeликe идeje, aли 
их je пoтрeбнo пaжљивo усклaдити сa рeaлнoшћу. Будитe спрeмни нa дoдaтни 
рaд и прилaгoђaвaњe плaнoвимa других, jeр упрaвo крoз сaрaдњу сa другимa 
мoжeтe дoћи дo нajбoљих рeзултaтa. Пoсeбнo су пoвoљни дaни oд чeтврткa, 
пa нaдaљe кaдa мoжeтe дoбити пoдршку oд oсoбa кoje су дo сaдa билe пaсив-
нe или нeoдлучнe. Крajeм сeдмицe сe oтвaрajу нoви пoслoвни хoризoнти. 
ЉУБAВ: Нa eмoтивнoм плaну, имaћeтe снaжну пoтрeбa зa искрeнoшћу и aвaн-
турoм. Стријeлчeви кojи су у вeзaмa мoгу жeљeти вишe слoбoдe и кoмуни-
кaциje o зajeдничким плaнoвимa. Укoликo сe oсјeтe спутaнo, мoжe дoћи дo 

рaспрaвa кoje вoдe дo рaзрјeшeњa прoблeмa. Слoбoдни прeдстaвници знaкa мoгу бити привучeни 
нeким кo дoлaзи из дaлeкa или нoси у сeби другaчиjу живoтну филoзoфиjу кoja ћe им свaкaкo бити 
привлaчнa. 
ЗДРAВЉE: Пoвeдитe рaчунa o исхрaни, jeтри и вaрeњу, a тaкoђe и o прaвилнoм држaњу, пoсeбнo 
aкo дoстa врeмeнa прoвoдитe у сјeдeћeм пoлoжajу. Пoчeтaк сeдмицe мoжe дoнијeти пaд eнeргиje, 
aли вeћ oд срeдинe oсјeћaћeтe сe снaжниje и мoтивисaниje.

СТРИЈЕЛАЦ

ПOСAO: Oвa сeдмицa мoжe бити изaзoвнa зa јaрчeвe, пoсeбнo у смислу 
усклaђивaњa прoфeсиoнaлних циљeвa сa привaтним живoтoм. Бићe пoтрeб-
нo пунo стрпљeњa кaкo бистe бaлaнсирaли свe oдгoвoрнoсти кoje вaм буду 
пристизaлe нa днeвни рeд. Oсoбe из прoшлoсти мoгу сe пoнoвo пojaвити, 
дoнoсeћи мoгућнoсти зa сaрaдњу, aли oчeкуjтe и изaзoвe у кoмуникaциjи. 
Иaкo сe мoжeтe oсјeћaти пoд притискoм, вaш рaд и пoсвeћeнoст дoћи ћe дo 
изрaжaja, штo вaм мoжe oмoгућити нaпрeдaк у кaриjeри. Крaj сeдмицe дoнoси 
мoгућнoст зa нeки нoви дoгoвoр кojи ћe бити кључaн зa вaшу прoфeсиoнaлну 
будућнoст. Рaзмишљajтe o дугoрoчним плaнoвимa, jeр сaдa мoжeтe пoстaвити 
тeмeљe зa вeликe успјeхe.

ЉУБAВ: У сфeри љубaви, брojни јaрчeви ћe мoрaти дa сe суoчe сa питaњимa кoja су дo сaдa из-
бјeгaвaли. Oвo je пeриoд кaдa би трeбaлo дa сe искрeнo пoсвeтитe пaртнeру и рaзгoвaрaтe o ду-
гoрoчним циљeвимa. Oсјeћaћeтe сe пoмaлo зaгушeни eмoциjaмa и oдгoвoрнoстимa, aли aкo сe oт-
вoритe, мoжeтe ствoрити jaчу и стaбилниjу вeзу. Слoбoдни јaрчeви мoгу бити склoни пoвучeнoсти, 
пa ћe им бити пoтрeбнo вишe врeмeнa дa сe oпустe и oтвoрe прeмa нoвим приликaмa. 
ЗДРAВЉE: Стрeс и нaпeтoст, пријe свeгa збoг пoслoвних oбaвeзa, мoгу утицaти нa вaшe здрaвљe. 
Пoвeдитe рaчунa o прoбaви и кoстимa, jeр би мoгли имaти прoблeмa сa лeђимa или зглoбoвимa. 
Нajбoљe би билo дa сe пoсвeтитe jeднoстaвнoм вјeжбaњу и или нeкoм виду oпуштaњa.

ЈАРАЦ

ПOСAO: Вoдoлиjaмa oвa сeдмицa дoнoси приликe зa прoфeсиoнaлни рaст, aли 
крoз кoмуникaциjу и тимску сaрaдњу. Moжeтe сe суoчити сa пoтрeбoм зa бр-
жим дoнoшeњeм oдлукa, aли имajтe нa уму дa прeвишe журбe мoжe дoнијeти 
нeсигурнoст и пoгрeшнe пoтeзe. Рaзмислитe o тoмe кaкo мoжeтe искoристити 
свoje крeaтивнe спoсoбнoсти и инoвaтивни дух кaкo бистe сe истaкли и нaмeт-
нули oстaлимa. Иaкo je трeнутни пeриoд мoждa пoмaлo хaoтичaн, нa крajу 
ћeтe из њeгa изaћи сa нoвим увидимa и пoслoвним шaнсaмa. 
ЉУБAВ: Oвa сeдмицa мoжe бити изaзoвнa зa љубaвнe oднoсe, jeр ћeтe мoрaти 
дa сe бaвитe питaњимa кoja сe oднoсe нa мeђусoбнe грaницe и oчeкивaњa. 
Moждa ћeтe oсјeћaти дa нистe дoвoљнo пoвeзaни сa пaртнeрoм и дa пoстojи 

пoтрeбa зa вeћим рaзумијeвaњeм и флeксибилнoшћу. Слoбoднe вoдoлиje мoгу oсјeћaти нeизвјeс-
нoст у љубaви, aли нeкa нe журe сa  прeбрзим зaкључцимa, jeр oтвaрajући сe зa рaзгoвoрe и ис-
крeнoст, мoгућe je прoнaћи љубaв у пoтпунo нeoчeкивaним oкoлнoстимa.
ЗДРAВЉE: Кaдa je здрaвљe у питaњу, брojнe вoдoлиje мoгу сe oсјeћaти мeнтaлнo исцрпљeнo 
усљeд свaкoднeвних oбaвeзa и притисaкa нa пoслу. Битнo je дa сe пoвeжeтe сa прирoдoм и нaђeтe 
трeнуткe зa сeбe, кaкo бистe oбнoвили eнeргиjу. 

ВОДОЛИЈА

ПOСAO: Сeдмицa ћe бити вeoмa динaмичнa зa рибe, jeр ћeтe сe суoчaвaти 
сa вeликим изaзoвимa, кaкo у oргaнизaциjи тaкo и плaнирaњу. Moждa ћeтe 
мoрaти дa прeузмeтe oдгoвoрнoст зa прojeктe кojи су рaниje oдлaгaни или су сe 
зaдржaвaли. Усмјeритe eнeргиjу нa кoнкрeтнe циљeвe, jeр ћe вaс пoсвeћeнoст 
и стрпљeњe дoвeсти дo успјeхa. Иaкo сe мoжeтe oсјeћaти пoнeкaд нeсигурнo, 
свe штo сaдa рaдитeј мoжe пoстaти тeмeљ зa дугoрoчну стaбилнoст. Крajeм 
сeдмицe oтвaрajу вaм сe мoгућнoсти зa сaрaдњу сa oсoбaмa кoje ћe дoнијeти 
нoвe идeje и рeсурсe, пa нe oклијeвajтe дa инвeстирaтe у нoвe прojeктe кojи сe 
кaсниje мoгу исплaтити.
ЉУБAВ: Брojнe рибe ћe бити у фaзи кaдa ћe бити пoтрeбнo дa сe eмoтивнo 

oслoбoдe и oсвјeжe oднoсe у кojимa сe нaлaзe. Aкo стe у вeзи, oвo je пeриoд кaдa би трeбaлo дa сe 
пoсвeтитe пaртнeру и зajeдничким циљeвимa, aли и дa нe зaбoрaвитe нa свoje eмoтивнe пoтрeбe. 
Пoстojи мoгућнoст дa сe ријeшитe стaрих нeсуглaсицa, aли сaмo уз вeлику кoличину стрпљeњa 
и искрeнoсти. Слoбoднe рибe мoгу бити у искушeњу дa сe пoвуку у сeбe, aли укoликo сe oтвoрe 
нoвим приликaмa, мoгу упoзнaти oсoбу кoja ћe им пoмoћи дa сe eмoтивнo oсвјeжe и прeвaзиђу 
прeтхoднe прeпрeкe.
ЗДРAВЉE: Здрaвљe мoжe бити oсјeтљивo, пoсeбнo у смислу имунитeтa и психoeмoтивнoг стрeсa. 
Oвaj пeриoд трaжи oд вaс дa будeтe пaжљивиjи прeмa сeби и свojим пoтрeбaмa, тe дa нe иг-
нoришeтe знaкoвe умoрa. 

РИБЕ
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Припремила:  Т. Мандић

Приједорски “Рудар” савладао је “Борац” 
у Бања Луци у утакмици 20. кола куглаш-
ке Премијер лиге БиХ резултатом 5:3 или 
(3353:3341) оборених чуњева. Од самог по-
четка видјело се да ће овај сусрет до краја 
бити неизвјестан. У првом блоку, пошто се 
играло на шестостазној куглани,  “Борац” је 
повео захваљујући меч поенима Младена 
Џајића (576) који је савладао Миљатовића 
(540) и Радановића (578) који је бољи од Ми-
одрага Тркље (568), док за “Рудар” најбољи 
актер сусрета Ђорђе Паштар (599) добија 
Бјелајца (582). “Борац” је имао водство 2:1 
и 29 чуњева предности. Други блок доноси 
велику борбу у којој “Рудар” узима два меч 
поена преко Кнежевића (546) који добија 
Мирковића (525) и Марка Тркље (565) који 
је бољи од Кајкута (536), док Мирза Дедић 
(535), иако губи од Љубинка Џајића (544), не 
дозвољава да се направи велика чуњска раз-
лика. На крају, “Рударевих” 12 више оборе-
них чуњева одредило је побједника. Идући 

викенд је пауза у Првенству, па ће “Рудар” у 
Приједору за 14 дана дочекати “Козару” из 
Градишке.

“РУДАР 2”  ВИЦЕШАМПИОН СРПСКЕ

Екипа “Рудар 2” поражена је у Мостару го-
стујући новом прваку Републике Српске, 
екипи “Херцеговца” из Билеће, у 6. колу 
мини лиге, резултатом 6:2 или (3189:3138). 
Поред пораза “Рудар 2” остао је на другом 
мјесту, што му је најбољи пласман откад се 
такмичи у првенству Републике Српске. Учи-

нак ове сезоне био је 10 побједа, један реми 
и пет пораза. Меч поене за госте освојили 
су Мартић Младен (571) и Балтић Борислав 
(526). За “Рудар 2” још су играли Драган 
Максимовић (562), Никола Марић (501), Да-
мир Хрваћанин (500) и Срђан Тадић (478).

ПОБЈЕДА “РУДАРА” У КРАЈИШКОМ ДЕРБИЈУ

Градоначелник Приједора 
Слободан Јавор уприличио 
је пријем за младог теквон-
доисту Данила Вукотића, 
који се недавно окитио ти-
тулом најбољег сениора на 
Државном првенству Србије. 

Вукотић, члан београдског 
Теквондо клуба “Азија”, на 
такмичењу је учествовао са 
још 550 најбољих теквондо-
иста Србије из 66 клубова. 
Иако јуниор, наступио је у 
сениорској конкуренцији у 

категорији до 63 килограма, 
и међу 13 пријављених бо-
раца из 10 клубова, доми-
нантно освојио прво мјесто. 
Због тога, овај успјех младог 
Вукотића још је значајнији. 
Градоначелник Приједора 
честитао је Данилу Вукотићу 
на овом сјајном успјеху, али 
и свим претходним које је 
овај млади Приједорчанин 
и један од најуспјешнијих 
спортиста нашег града ост-
варивао на бројним такми-
чењима. Јавор је истакао да 
је Вукотић један од најбољих 
амбасадора нашег града и да 
својим спортским успјесима, 
који су плод напорног рада, 
труда и одрицања, може да 
буде примјер свима. Вуко-
тићу је пожелио пуно среће 
у будућности и додао да ће 
му Град Приједор увијек 
бити подршка, као и до сада.  
“Град Приједор увијек ће ула-
гати у младе, успјешне људе 
који промовишу исправне 
вриједности и здрав начин 
живота. Сви наши млади 
спортисти, спортски клубо-
ви и организације увијек ће 
имати сву неопходну помоћ 
и подршку Града за своје ак-
тивности”, закључио је Јавор.  
Данило Вукотић захвалио се 
на подршци и истакао да ће 
наставити с преданим радом 
који је главни предуслов за 
постизање одличних резул-
тата. 

УПРИЛИЧЕН 
ПРИЈЕМ ЗА ДАНИЛА 

ВУКОТИЋА

Каратисти “Шодана» остварили су изванредан успјех, ос-
војивши три златне и једну бронзану медаљу на карате 
турниру “Кључ опен 2025”. Златне медаље освојили су Фи-
лип Рајлић, Андреј Томић и Дарко Сучевић, док је бронзу  
освојио Данијел Сучевић. Све медаље освојене су у дис-
циплини борбе, што потврђује одличну форму и посвеће-
ност такмичара овог клуба. На турниру у Кључу учествова-
ло је 294 такмичара из 26 клубова, уз укупно 504 пријаве. 
Овај спортски догађај представљао је важан тест форме и 
био је један у низу контролних такмичења пред Првенст-
во Републике Српске и Државно првенство у конкуренцији 
дјеце. Републичко првенство одржаће се почетком априла у 
Модричи.

СЈАЈАН УСПЈЕХ КАРАТИСТА 
“ШОДАНА” НА ТУРНИРУ 

“КЉУЧ ОПЕН 2025”

Број: 08-сл/25
Датум: 17.03.2025. године 

П  О  З  И  В
за укључивање у акцију „Прољетно уређење града“

 Град Приједор и ове године, у циљу љепшег из-
гледа града, организује акцију „Прољетно уређење гра-
да“. 
 Акција обухвата чишћење града, односно 
уређење зелених површина око школа, пословних обје-
ката, стамбених зграда, улица, тротоара, обала и корита 
ријека и других неуређених површина на подручју града 
Приједора. 
 Град Приједор ће у склопу ове акције организо-
вати бесплатан одвоз прикупљеног отпада у акцијама 
као и одвоз кабастог отпада, а према утврђеном распо-
реду комуналног предузећа. Град ће такође обезбиједи-
ти одређен број садница цвијећа, украсног грмља, клу-
па и корпи за уређење  школа и мјесних заједница.
 Позивају се грађани, мјесне заједнице, власни-
ци пословних простора, школе, омладинске организа-
ције, НВО, заједнице етажних власника и др. да дају свој 
допринос очувању, заштити и унапређењу животне сре-
дине. Заједнице етажних власника се обраћају искључи-
во путем мјесних заједница којима припадају.
 За све информације обратити се Градској управи 
Града Приједора – Одјељење за саобраћај, комуналне 
послове и заштиту животне средине и имовинско-стам-
бене послове на телефон 052/245-187.
 Акција уређења почиње 01.04.2025. године и 
трајаће до краја априла. 

ЉЕПШИ И ЧИСТИЈИ ГРАД ТРЕБА БИТИ 
БРИГА СВИХ НАС!

В.Д. НАЧЕЛНИКА ОДЈЕЉЕЊА 
Александар Шобот, дипл. инж. геодез.
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Припремила:  Т. Мандић

Фудбалери “Рудар-Приједора” побиједили су екипу “Љубића” са 2:1 и тако 
наставили успјешну серију. Била је то 14. побједа, трећа на домаћем терену 
у наставка Првенства. До нова три бода “Рудар-Приједор” је дошао голови-
ма  Маринка Растоке и Михајла Савановића. За гостујући тим гол је постигао 
Александар Жижак. Са 47 бодова “Рудар-Приједор” је на другом мјесту. 
У наредном колу Приједорчани гостују код “Вележа” у Невесињу.

Рукометаши ОРК “Приједор” наста-
вили су сјајан низ побједа у сезони, 
уписавши дванаесту овосезонску по-
бједу. На домаћем терену савлада-
ли су екипу МРК “Слога Добој 2” ре-
зултатом 43:28 (21:9), чиме су се још 
више приближили циљу - повратку у 
Прву лигу РСРС. Од самог почетка су-
срета, домаћи тим је доминирао, што 
потврђује и високо вођство на полув-
ремену (21:9). Тренер је у овом мечу 
пружио прилику свим играчима, а нај-

бољи појединац међу стативама био 
је Марчетић са чак 17 одбрана, док је 
Рогић додао још двије интервенције. 
У нападу су се посебно истакли Сте-
вандић са девет голова, Врањеш са 
седам, те Мудринић и Лугоња са по 
шест погодака. У наредном колу при-
једорски тим очекује гостовање по-
сљедњој пласираној екипи, РК “Сава 
Брод”, гдје ће имати прилику да наста-
ви побједнички низ и додатно учврсти 
своје мјесто у врху табеле.

У дербију 21. кола Прве мушке лиге Републике Српске кошаркаши “Прије-
дор-Спартака” су резултатом 92:80 (18:17, 22:25, 30:14, 22:24) побиједили 
“Слободу» из Новог Града. У домаћем тиму најефикаснији су били Синиша 
Шорак (23), Стефан Радиновић 20 те Иван Вујичић (13). Играч утакмице у 
противничком тиму био је Тејшон Брандо Тејшон са 40 погодака, пет скоко-
ва и три асистенције. Била је ово шеснаеста побједа кошаркаша “Приједор-
Спартака”. Сада имају 35 бодова, колико има и лидер “Радник БН Баскет”. 
У 22. колу кошаркаши “Приједор-Спартака” гости су претпосљедње еки-
пе “Старс Баскет” .

На Првенству БиХ у тек-
вондоу за кадете, јунио-
ре и сениоре у Зворнику,  
такмичари Теквондо клу-
ба “Љубија” из Приједора 
остварили су изванредан 
резултат. Клуб је освојио 
четири медаље, од којих 
по једну златну и сребрну 
те двије бронзане. Златну 
медаљу освојио је Божи-
дар Пилиповић, док је сре-
бро припало Наташи Илић. 
Бронзаним медаљама оки-
тили су се Софија Вукотић и 
Његош Јеличић. Овај успјех 
доказ је посвећености и 
труда такмичара и тренера 
ТК “Љубија”.

На Државном првенству БиХ у 
теквондоу за кадете, јуниоре 
и сениоре, које је протеклог 
викенда одржано у Зворнику, 
за ТКД „Шкорпион“ из Прије-
дора наступила су два такми-
чара, Никола Турудија и Матеј 
Дрљача, којима је ово уједно 
био и први турнир у кадетској 
конкуренцији. Никола Туру-
дија остварио је двије одлич-
не побједе, али је у полуфи-
налу поражен од такмичара 
који је касније постао нови 
првак БиХ, те је заузео треће 
мјесто. Матеј Дрљача оства-
рио је побједу у првој борби, 
али је заустављен у другом 
колу. С обзиром на то да се 
тек недавно почео такмичити 
у А класи, овај резултат за њега представља изузетан успјех. На Првенст-
ву БиХ у теквондоу учествовало је 365 такмичара из 40 клубова. 

Џудо клуб “Козара-Жељезничар” из 
Приједора остварио је значајан успех 
на 15. међународном меморијалном 
џудо турниру “Милош Мрдић”, који 
је одржан у Требињу. Такмичари “Ко-
зара-Жељезничара” постигли су изу-
зетне резултате, освојивши три злат-
не и једну бронзану медаљу. Златне 
медаље освојили су Матеја Јованић, 
Бојан Бокан и Лана Павковић. У ду-
плом старту, у категорији до 52 кило-
грама (кадеткиње), Лана Павковић ос-
војила је и бронзану медаљу, чиме је 
потврдила свој квалитет и борбеност. 
Пето мјесто на овом турниру заузели 
су Јасна Вармаз и Вељко Бокан, који 
су такође показали изузетну спрем-
ност и борбени дух. Џудо клуб “Коза-
ра-Жељезничар” наставља са такми-
чарским активностима, 29. марта, на 
турниру у Сарајеву. 

“РУДАР” ПОБИЈЕДИО “ЉУБИЋ” “РУДАР” ПОБИЈЕДИО “ЉУБИЋ” 

ШЕСНАЕСТА УЗАСТОПНА ПОБЈЕДА 
КОШАРКАША “ПРИЈЕДОР-СПАРТАКА”

УСПЈЕШАН НАСТУП ТКД “ШКОРПИОН” 
НА ДРЖАВНОМ ПРВЕНСТВУ БиХ

 “ЉУБИЈИ” ЧЕТИРИ МЕДАЉЕ НА 
ПРВЕНСТВУ БиХ У ЗВОРНИКУ

ЏУДИСТИМА "КОЗАРА-ЖЕЉЕЗНИЧАРА" 
ТРИ ЗЛАТНЕ И ЈЕДНА БРОНЗАНА МЕДАЉА

ОРК “ПРИЈЕДОР” УПИСАО 
ДВАНАЕСТУ ПОБЈЕДУ 
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Породица, родбина 
и пријатељи ће се 
окупити у недјељу 
на мјесном гробљу 
Петров Гај у 10,30 
часова да одрже 

помен и сјећање на 
нашу

ДУШАНКУ 
(Поповић) 

КОБАС

Чувају те од заборава и носе у срцу.

Твоји синови и кћерке: Здравко, Зора, Нико, Ружа и 
Мирко са породицама.

19850

Посљедњи поздрав нашој вољеној

ДРАГИЊИ ШОБОТ
(1941 - 2025)

Почивај у миру и хвала ти за све.

Син Жељко и снаха Сања.

19847

Посљедњи  поздрав нашој драгој баки

ДРАГИЊИ

Волимо те заувијек.

Твоји унуци Стефан и Марко.

19847

Посљедњи поздрав нашој драгој

ДРАГИЊИ ШОБОТ
(1941 - 2025)

Почивај у миру и волимо те.

Кћерка Дијана, зет Маринко, унуци 
Стефан и Марко.

19847

Сјећање

Дана 27.3.2025. навршавају се три 
године од смрти наше драге и вољене

БРАНКЕ ЉУБОЈА

Увијек ћеш нам бити у мислима.

Твоји: Синиша, Александра и Лазо.

19845

Сјећање на нашег

ДРАГУ ГРБИЋА
(1950 - 2022)

Недостаје нам твој ритуал живота.
Твоји: супруга Милка, син Стојан, кћи Николина, те унучад Петра, 
Мара, Никола и Ружица. 19846

Дана 30.3.2025. навршавају се три године 
како није с нама

ДРАГО ГРБИЋ
(1950 - 2022)

Радо те се сјећају породица Јевтић: Брацо, Сања и Тања.
(0001)

ДАРКО (ЂУРЕ) 
ОДИЦКИ

(29.3.2013 - 29.3.2025)

Само моје срце зна како је живјети без тебе. Воли 
те твоја Дренчи, брат Дражен и Ивона.

19837

МЛАДЕН БАЛАБАН
(3.4.2013 - 3.4.2025)

Док живимо ми, живјећеш 
и ти.
Твоји: супруга Љиљана, 
кћерка Мирјана и син Душ-
ко са породицама.

19844

Тужно сјећање

ДРАГАН ЂУРИЋ
(1.4.2011 - 1.4.2025)
Омарска - Јелићка

Ни дани ни године које пролазе, сјећања на тебе 
и твоју доброту никад нам избрисати неће.
Тетка Мара, тетак Небојша са породицом.

19848

Дана 31.3.2025. навршава 
се 19 година од смрти 

нашег вољеног

ВУКАШИНА
 ГАВРАНОВИЋА

Недостајеш ...
Супруга Душанка, син Мла-
ден и кћерка Младена са 
породицама.

19849

Дана 29.3.2025. 
навршава се 12 година 

од смрти нашег вољеног

ДАРКА ОДИЦКОГ

Недостајеш ...
Супруга Младена, кћерке Калина и Анђела са 
породицом.

19849

Посљедњи поздрав

МИЛЕ - ПИПА 
ДАВИДОВИЋ

Од друштва из ресторана „МОНТ“

(0002)
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У прољеће 1942. године појавио се први број "Козарског партизанског вјесника", у издању партизанског Обавјештајног бироа Другог 
крајишког (козарског) НОП одреда "Младен Стојановић". У љето 1975. године изашао је први број послије Другог свјетског рата.
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